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Без паспорти за старите блокове
Задължението собствениците да изготвят технически пас-

порти ще отпадне. Процедурата е излишна и ще натовари бюд-
жетите на хората. Вече се подготвя промяна в наредбата.

Стр. 4

„Борисов 3” пръснал
8,6 млрд. лв. без търгове

Кабинетът “Борисов 3” е
пръснал 8,6 млрд. лв. без
обществени поръчки за
“спешни” проекти за свлачи-
ща, язовири, магистрали,
детска болница и правител-
ствени сгради в “Софиятех-
парк”, които дори не са го-

тови. От януари 2019 г. до
май 2021 г. държавните фир-
ми са сключили договори за
над 20 млрд. лв., като 11,7
млрд. лв. са с обществени
поръчки - често само с един
кандидат, а 42% от плащани-
ята са без търг. Прахосани-

Парите са потънали в незавършени проекти
за язовири, свлачища, магистрали

ят ресурс стига за пенсиите
за 9 месеца, съобщи финан-
совият министър Асен Ва-
силев. Правителството ще
прекрати харченето без
търг, което става чрез заоби-
каляне на закона с “ин хаус”
възлагане.

Икономическият ми-
нистър Кирил Петков раз-
кри таен договор без обще-
ствена поръчка за 182 млн.
лв. за изграждане на нов
правителствен център в “Со-
фиятехпарк”.
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стината лъсна! Не че не я знаех-
ме, но вече и официално се разбра
как е действал моделът “Борисов”.
8,6 милиарда лева от общите пари
са раздадени без обществени
поръчки само за последната една
година. Цяло десетилетие Борисов и
шайката му така управляваха. И така
печелеха избори. А отбраните фир-
ми и близки кръгове им се отблаго-
даряваха и ги крепяха. Стотици
милиарди в оборот. Мафия. За под-
купи и комисиони няма да говорим.
Те са незнайна част от сметката.

Разбрахме също, че гербаджий-
ското “ноу хау” на грабежа се е
прилагало повсеместно. В МРРБ то
се нарича “Автомагистрали”, в ико-
номиката - Държавна консолидаци-
онна компания. Удивителна прили-
ка на схемите!

Сега пищят на умряло, когато
моделът се разпада и връзките се
късат. Плашат с апокалипсис. Не
искат да пускат кокала. Оспорват
собствените си уволнения с надеж-
дата, че Борисов ще се върне отново
и лапачката ще продължи.

Само с приказки обаче про-
блемът не се решава. Няма как да
бъде пресечено узаконеното безоб-
разие, ако не бъде премахнато там,
където е получило своята “благосло-
вия” - в парламента. Защото хватки
като “ин хаус” и “инженеринг”, за
които говорят служебните минист-
ри, са прокарани именно там.

Инак всички чакаме възмездие.
Ще го бъде ли?
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Валентин ГЕОРГИЕВ

Само дами включва екипът на мисията на Европейския съюз в Мали, който изпращат от ВМА. В следващите
четири месеца специалистите ще се грижат за личния състав на щаба на операцията, базиран в столицата Бамако

Пентагонът
предупреди за
гражданска война
в Афганистан
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Коя сграда на
парламента
е по-„виновна”

Омбудсманът
иска минималните
пенсии да са над
линията на бедност
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„Борисов 3” пръснал
8,6 млрд. лв. без търгове
Държавните средства са потънали авансово в незавършени язовири,
свлачища, магистрали, детска болница и сграда в „Софиятехпарк”

За две години правителството на
ГЕРБ и патриотите е прахосало 8,6
млрд. лв. от бюджета за инженерингови
проекти без обществени поръчки - ук-
репване на свлачища, ремонт на язови-
ри, строителството на отсечки от маги-
страла “Хемус”, за правителствения
комплекс в “Софиятехпарк”, национал-
ната детска болница върху скелета в
Медицинска академия и т.н. За тях е
прилагана “спешната” схема “инхаус” -
без търг и конкурс, с наемане на едни и
същи “наши” фирми, на които е пред-
платена цялата сума. Повечето от тези
обекти дори не са започнати, макар до-
говорите им да изтичат. Далаверите на
кабинета “Борисов 3” разкриха регио-
налният министър Виолета Комитова,

Министерството на образованието
проверява по какъв начин са финанси-
рани 89 училища у нас, получили сред-
ства за изграждане на СТЕМ среда, но
без да са кандидатствали изобщо по
програмата за СТЕМ на МОН. Разпо-
редена е проверка за изясняване на
фактите и обстоятелствата по казуса,
посочиха от МОН пред “Сега” по
повод материал в ДУМА за раздаване
на пари по втория начин.

Както ДУМА вече писа, за програ-
мата на МОН “Изграждане на училищ-
на СТЕМ среда” през 2020 г. са гласу-
вани 20 млн. лв., а за 2021 г. - още
толкова. Със средствата е планирано

Високото строител-
ство и манган във вода-
та изкараха за пореден
път жители на различни
населени места на про-
тести.

Плевенчани се събра-
ха пред общината, за да
покажат своето недо-
волство срещу презаст-
рояването в кварталите
им. В три от тях има ин-
веститорски интереси
за построяване на жи-
лищни сгради на висо-
чина, по-голяма от оп-

Протести заради високо
строителство и манган във водата

МОН проверява 89 училища,
получили милиони без критерии

изграждането на модерна среда в учи-
лищата за изучаване на природни, ма-
тематически и инженерни науки.

По програмата са финансирани 263
училища, а извън нея - други 89, които
изобщо не са кандидатствали. Това е
станало с подписа на бившия ми-
нистър Красимир Вълчев. За тях са
дадени 2,7 млн. лв. от други пера в
бюджета на МОН. “Въпросните 89
учебни заведения действително не са
финансирани по реда на програмата”,
признава пред СЕГА самият Вълчев.
По негови спомени те са получили
средства не точно за СТЕМ среда, а за
дигитализиране на кабинетите.

ределената в подробни-
те устройствени плано-
ве. Хората изпратиха
подписка до кмета Ге-
орг Спартански, в коя-
то изразяват недоволст-
вото си. Те са подали и
жалби в Администра-
тивния съд.

На нов протест зара-
ди манган във водата
изразиха недоволството
си жителите на пловдив-
ските села Бреcтовица и
Кадиево. Те се обявиха
срещу бавните действия

на институциите и при-
помниха, че повече от
година от чешмите им
тече негодна за пиене
вода със съдържание на
манган. Протестиращи-
те вече са решени да
търсят правата си в
съда. Подготвят и пети-
ция до Европейския
съвет, след като са се
наслушали на обещания
за нова водоснабдител-
на система и канализа-
ция, която така и няма
да бъде реализирана.

Омбудсманът поиска минималните пенсии да са над линията на бедност

Националният омбудсман
Диана Ковачева изпрати пре-
поръка до министрите на тру-
да Гълъб Донев и на финанси-
те Асен Василев, в която на-
стоява в проекта за актуали-
зацията на държавния бюджет
за тази година да бъде предви-
дено минималният размер на
осъвременените пенсии да

надхвърли линията на бед-
ност. Сега минималната пен-
сия е 300 лева, а прага на бед-
ност е 369 лева. Ковачева при-
зовава още в предложението
за актуализиране на пенсиите
да не се допуска някоя група
пенсионери да остане с неосъ-
временена и реално неувели-
чена месечна сума.

Омбудсманът припомня,
че основно искане на пенси-
онерите отпреди десет и по-
вече години е създаване на
действащ механизъм за ре-
гулярно преизчисляване на
пенсиите със средния оси-
гурителен доход за предход-
ната календарна година.
Това може да осигури на

възрастните хора доходи за
достоен живот, допълва Ко-
вачева.

Общественият защитник
обръща внимание на факта,
че само през изминалите две
години хиляди пенсионери и
техни организации са се
обръщали към нея с индиви-
дуални искания и колектив-

ни подписки за увеличаване
на пенсиите и за създаване
на законов ред, който да оси-
гури ежегодното им актуали-
зиране.

Диана Ковачева припомня,
че към януари около един ми-
лион пенсионери са с основен
размер на пенсия под линията
на бедност.

икономическият Кирил Петков и финан-
совият Асен Василев.

Информацията за “инхаус” процеду-
рите на държавните предприятия е събра-
на трудно, защото няма такъв регистър и
договорите не са публични, обясни Васи-
лев. От 1 януари 2019 г. до 30 април 2021
г. са сключени договори за над 20 млрд.
лв., от които 11,7 млрд. лв. с обществени
поръчки. “8,6 млрд. лв. или над 42% от
средствата са платени авансово по схема-
та “инхаус”, която в света се прилага при
извънредни ситуации, а у нас - за избягва-
не на поръчките и възлагане на изпълни-
тели без конкурс и търг. Тези пари стигат
за пенсиите за 9 месеца. Нямаме пари за
актуализиране на пенсиите, но имаме 8
млрд. лв. за раздаване на фирми без

поръчки”, възмути се Василев.
Държавната “Автомагистрали” е раз-

дала авансово близо половин милиард
лева, без магистралите да са готови. Ос-
таналите около половин милиард още са
в сметката на МФ и ще бъдат върнати в
бюджета и похарчени с обществени
поръчки, обяви министърът. Министер-
ството ще проучи защо по много от обя-
вените обществени поръчки е имало само
един кандидат. Според Василев е притес-
нително, че договорите по “инхаус” са
авансирани без банкови гаранции, което
означава, че ако бъдат разтрогнати,
държавата няма да си върне парите.

“Инхаус” се прилага за инженерин-
га на пътища, свлачища и сгради, за да се
надуват цените и сметките да се надпи-

сват, заяви Комитова. Тя описа явлени-
ето “фирмено робство”, при което
държавни фирми като “Автомагистра-
ли” и ДКК си наемат фирми, които
изпълняват, без да могат да се оплачат.
Инженерингът се възлага на една и съща
фирма за проект на хартия, да го изпълни
и да наеме надзорна компания, като
доминираща е строителната компания,
която диктува условията и парите. “Този
инженеринг в света се прилага при уни-
кални и спешни проекти, които се възла-
гат на фирми с големи възможности. У
нас уникалният проект е в полето и
нарочно се възлага на фирми без капа-
цитет”, каза Комитова и припомни за
платените авансово 570 млн. лв. за 84
свлачища, от които се работи само по
едно. Парите са преведени на АПИ,
която изплаща веднага 221 млн. лв. на
“Автомагистрали”, която наема 30 фир-
ми и им предплаща 188 млн. лв. Така се
гради и “Хемус” - през 2019 г. МС дава
на МРРБ 3,71 млрд. лв. за 9 магистрални
участъка край Ябланица, превежда ги на
АПИ, тя плаща 1,14 млрд. лв. на “Авто-
магистрали”, което авансира с 976 млн.
лв. 45-50 фирми изпълнители без дори
готов проект.

90 млн. лв. от отпуснатите от “Бори-
сов 3” 100 млн. лв. са платени авансово
на фирмата, спечелила през 2019 г. об-
ществената поръчка на МЗ за изгражда-
не на детската болница върху скелета в
Медицианска академия. Направено е
въпреки официалното становище за ске-
лета от 2004 г., че не може да се ползва
за нуждите на здравеопазването и дей-
стващия план от 2011 г., според който
скелетът трябва да се събори и да се
изгради нова болница на мястото.

Под шапката на ДКК е сключен тай-
но и без обществена поръчка договор за
инженеринг за 182 млн. лв. за изгражда-
не на нов правителствен център в “Со-
фиятехпарк”, като също има авансово
плащане, съобщи, Петков без да разкрие
коя е фирмата.

СНИМКА БГНЕС

Нередностите на кабинета “Борисов 3” разкриха регионалният министър
Виолета Комитова, икономическият Кирил Петков и финансовият Асен Василев



БЪЛГАРИЯ
ЧЕТВЪРТЪК

1 ЮЛИ 3
2021

“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Петър Кънев, водач на листата
на “БСП за България” в Бургас

Ще разкрием 1280
нови работни места с
помощта на трима чуж-
ди инвеститори, ако жи-
телите на Благоевград ми
гласуват доверие, заяви
в тв интервю кандидатът
за кмет, подкрепен от
БСП, Румен Томов.
През октомври ще бъде
пуснат заводът с немски
собственик с 300 работ-
ни места, които до 5

Всички допълнителни устрой-
ства за гласуване за провеждането
на и изцяло машинен вот вече са
налични в България, съобщи пре-
миерът Стефан Янев. “Късно сно-
щи пристигнаха допълнителните
бройки машини. От гледна точка
точка на ангажименти на прави-
телството, съвместно с ЦИК има-
ме осигуряване на пълния брой ма-
шини за провеждане на парламен-

години ще станат 800.
Томов е категоричен, че
за развитието на иконо-
миката е нужно да бъде
изградена индустриална
зона в града.

Кандидатът за кмет
призова благоевградча-
ни да излязат да гласу-
ват. Според него ниска-
та избирателна актив-
ност на първия тур е
протест срещу отстра-

няването на законно из-
бран кмет. Томов благо-
дари на органите на
МВР, които ограничиха
до минимум купуването
на гласове. Той бе кате-
горичен, че ГЕРБ са се
сринали до трета поли-
тическа сила, защото
притискаха бизнеса и не
даваха възможност на
хората да се изявяват.

Благоевград ще бъде

в нулева позиция месе-
ци наред, ако човек без
опит заеме позицията,
предупреди Томов и
припомни, че опонентът
му от ИТН Илко Стоя-
нов е обиколил няколко
партии и не е ново лице.
Интересното е, че е кан-
дидат за кмет и за наро-
ден представител еднов-
ременно, припомни Ру-
мен Томов.

Румен Томов обеща нови 1280 работни
места през чужди инвестиции

Допълнителните машини
за гласуване са доставени

тарните избори на 11 юли”, обяви
министър-председатеилят преди
заседанието на правителството.

На 21 юни стана известно, че
ЦИК поръчва допълнителни 1637
машини за гласуване на предсто-
ящите избори с максимална про-
гнозна стойност на поръчката от
8,9 млн. лева. Устройствата са
осигурени от нидерланския про-
изводител “Смартматик”. Нужда-

та от допълнителните машини
възникна след промените в Избор-
ния кодекс, направени в 45-ото
Народно събрание, според които
в секции с над 300 избиратели
задължително трябва да се гласу-
ва машинно. За изборите през
април бяха поръчани 9600 маши-
ни от производителя “Сиела Нор-
ма”, които също ще бъдат ползва-
ни на предстоящите избори.

мейства, намаляване ДДС на ле-
карствата от 20 на 9%. Трябва
ни ударно увеличение на дохо-
дите. Без популизъм, с аргумен-
ти и изчисления. Направихме
разчети за необходимите раз-
ходи, с които помагаме на над
4 млн. души. Повече средства у
хората ще повишат потребле-
нието и ще подпомогнат ико-
номиката”, увери тя при оби-
колката си в Габрово и Севли-
ево, където бе, за да подкрепи
кандидатите за народни пред-
ставители от “БСП за Бълга-
рия” и водача Крум Дончев.

Нинова се срещна с пред-

тодатели, и работници. БСП ще
следва политика на трайно и ус-
тойчиво законодателство в ико-
номиката, обърна се лидерът на
партията към представителите
на местния бизнес. Те пък по-
искаха държавата да им пома-
га, а да не им пречи.

“Промяната започна от
БСП. Тя продължава и сега при
служебния кабинет. Моделът
ГЕРБ се пропука. Но истински-
ят демонтаж на паралелната
държава предстои в следващия
парламент. И ние сме гарант,
че това ще стане”, заяви ден по-
рано Нинова в Шумен, където

подкрепи водача в листата Иван
Иванов и кандидатите за депу-
тати от левицата. Според нея,
докато другите партии работят
на парче, БСП има цялостна
програма как да промени Бълга-
рия. Художникът Юсуф Исма-
ил от с. Средня подари на Ни-
нова картина, а тя му връчи
нова членска карта на БСП.
Първият в шуменската листа на
“БСП за България” Иван Ива-
нов призова за подкрепа, защо-
то само БСП може да донесе
това, което очакват хората.

Водачът на листата на “БСП
за България” в Монтана Ата-

нас Костадинов и кандидати за
депутати от левицата се срещ-
наха с избиратели от Чипров-
ци. Те разясниха политиките на
БСП за решаването на пробле-
мите с безработицата и обез-
людяването на Северозапада, с
финансовите инструменти на
ЕС и ЮНЕСКО и включването
на повече обекти по приорите-
тите “Устойчиво и интегрира-
но градско развитие” и “Ус-
тойчиво развитие на туризма”
в ОП “Регионално развитие”.
Костадинов обеща да се рабо-
ти за законодателно регламен-
тиране на меценатството, на

обществените фондове и пуб-
лично-частното партньорство
в сферата на културата. Леви-
цата ще разработи правна
възможност приходите от
творческата дейност в държав-
ните и общинските културни
институти да остават в тях.

С жители на пернишния
квартал “Мошино” и на град
Батановци се срещна водачът
на листата на левицата в Пер-
ник Стоян Мирчев. Според
него сме на прага на интересни
избори, ново редовно прави-
телство може да върне справед-
ливостта в България.

Корнелия Нинова се срещна и с жители на китното село Сенокос и на Балчик,
като им пожела богата жътва и плодородна година

Нинова пак призова за ударно
увеличение на доходите
Истинският демонтаж на паралелната държава
предстои в следващия парламент, увери Корнелия Нинова

За пореден път председате-
лят на БСП Корнелия Нинова
призова за ударно увеличение
на доходите. От Севлиево тя
посочи, че лявата коалиция си е
набелязала 3 конкретни стъпки
в тази насока. “Първите зако-
ни, които веднага ще сложим
на банките на депутатите в
следващия парламент, са за пре-
изчисляване на пенсиите, необ-
лагаем минимум за младите се-

ставители на бизнеса в Севлие-
во и посочи, че за да има пости-
жения в социалната сфера, биз-
несът трябва да се остави да
работи спокойно. Тя настоя да
се реформира законодателната
основа за работата му, така че
да не бъде държан в стрес от
непрекъснати промени. Нино-
ва даде за пример Кодекса на
труда, който е променян 49
пъти, и това затруднява и рабо-
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“Задължението всички собствени-
ци на сгради да изготвят технически
паспорти ще отпадне”, обяви регио-

Производствените
цени в България продъл-
жават да се покачват.
Докато през април ме-
сечното повишение бе
едва 0,3%, то през май
ръстът на общия индекс
вече е 1,9% на месечна
база. Това показват дан-
ни на НСИ. Годишното
поскъпване обаче е 13%
в сравнение с петия ме-
сец на миналата година.

Индексите на цените
на производителите из-
мерват месечното изме-
нение на цените на про-

Според лятната прогноза на
Европейската банка за възстано-
вяване и развитие (ЕБВР) иконо-
миката на България ще нарасне с
4,5% през 2021 г. Това е ревизия
нагоре спрямо есенно-зимния до-
клад, в който беше записан по-
скромен ръст от 3% - един от най-
слабите в региона на Централна и
Източна Европа. Така с новата си
прогноза ЕБВР вече очаква стра-
ната да е сред по-бързо възстано-
вяващите се държави в региона. С
по-висок темп се очаква да се раз-
ширят тази година икономиките
на Румъния - 6%, Хърватия - 6%,
Сърбия - 6%, Унгария - 5,5%,
Полша - 5%, и Словения - 5%. За
2022 г. ЕБВР очаква 4% реален
ръст на брутния вътрешен про-
дукт (БВП).

Основните рискове пред пер-

Родена в Хисаря в 1933 г.

С добрината си, голямото си любящо
сърце

тя ще остане в душите ни.

Опелото ще се състои
на 1 юли 2021 г. в храм „Св. Троица“

в ж.к. Гео Милев.

СКРЪБНА ВЕСТ

ИСКРА ПЕТРОВА

СПАСОВА

С дълбока скръб съобщаваме,

че на 26 юни 2021 г.

ни напусна завинаги

Готвят отмяна
на техническите
паспорти за сградите
Процедурата е излишна и би натоварила бюджетите на хората

налният министър арх. Виолета Ко-
митова. По нейните думи вече се под-
готвя промяна в наредбата.

Сега срокът за изготвяне на такъв
документ за всички сгради у нас е до
края на 2024 г. Според настоящите
изчисления издаването на технически
паспорти би струвало на всеки собст-
веник в жилищна сграда между 200 и
1000 лева. Комитова обаче смята, че
това е излишна процедура, която на-
товарва бюджетите на хората, затова
обмисля отпадането й. Техническият
паспорт всъщност съдържа цялата
информация за годината на изгражда-
не, използваните материали, вида на
строителството, пожароустойчивост-
та и сигурността при земетресения,
както и за направените ремонти в
съответната сграда. Изискването за
изготвянето им е на ЕС.

По обобщени данни на Агенцията
по геодезия, картография и кадастър
към април 2021 г. в кадастралната
карта и кадастралните регистри са ре-
гистрирани 2 763 240 нови и същест-
вуващи сгради. Копия на технически-

те им паспорти са предоставени за 10
803 или 0,39 на сто от тях. Към края
на 2020 г. броят на обновените съще-
ствуващи жилищни сгради с техниче-
ски паспорти е малко над 2200, което
в относителен дял е под 0,11 на сто.

Приетата Дългосрочна национал-
на стратегия за подпомагане обновя-
ването на националния сграден фонд
предвижда до 2050 г. да бъдат обно-
вени 60 на сто от жилищния фонд и
близо 17 на сто от нежилищния, като
площта на обновените сгради от це-
лия сграден фонд се очаква да бъде
над 45 на сто. Според нея мерките за
енергийна ефективност и енергоспес-
тяване трябва да бъдат съчетани по
подходящ начин с техническите мер-
ки за устойчивост на конструкцията,
безопасност в случай на пожар, хиги-
ена, здраве и околна среда,
достъпност и безопасност при ек-
сплоатация, устойчиво използване на
природните ресурси.

мишлените продукти,
произвеждани от българ-
ските предприятия и про-
дадени на вътрешния па-
зар или директно изнесе-
ни на международния.
Цената на производител
е цената “на вратата” на
предприятието и включ-
ва всички отстъпки и
други намаления, без ак-
цизи и ДДС. Тази цена
може да се разглежда и
като ранен измерител на
инфлацията и да се из-
ползва за международни
сравнения.

На годишна база по-
високи цени са регист-
рирани в добивната про-
мишленост - с 31,1%, в
преработващата проми-
шленост - с 13,9%, и при
производството и раз-
пределението на елект-
рическа и топлоенергия
и газ - с 8,3%.

През май по-значите-
лен ръст спрямо минала-
та година е отчетен при
производството на ос-
новни метали - с 47,7%,
производството на кау-
чук и пластмаси - с

11,9%, и при производ-
ството на химични про-
дукти - с 10,4%. Намале-
ние на цените се наблю-
дава при производството
на текстил и изделия от
текстил, без облекло - с
2,1%, и при производст-
вото на компютърна тех-
ника, електронни и оп-
тични продукти - с 0,6%.

Индексът на цените
на производител на
вътрешния пазар през
май 2021 г. се увеличава
с 1,3% спрямо предход-
ния месец. На годишна

С 13% са се повишили производствените цени
база повишението е
8,9%. От НСИ отчитат
още, че производствени-
те цени на международ-

ния пазар се покачват с
2,7% през май спрямо
април и с 19,7% на го-
дишна база.
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ЕБВР повиши прогнозата си
за българската икономика

спективите за силното възстано-
вяване са бавното разпростране-
ние на ваксинацията, което може
да навреди на туристическия се-
зон това лято, и възможните за-
труднения пред формирането на
следващо правителство. Всичко
това може да отложи публични
инвестиции и усвояването на
средствата от Плана за възстано-
вяване и устойчивост на Евро-
пейския съюз.

Като цяло икономиката на ре-

гиона от Югоизточна Европа,
който включва България, Гърция
и Румъния, се очаква да нарасне
с 5,2% през 2021 г. и 5% през
2022 г. Фискалната подкрепа и
перспективите за огромното фи-
нансиране от ЕС за възстановя-
ване през следващите години за-
силват доверието на инвестито-
рите и потребителите. Новата
прогноза за регионалната иконо-
мика също е сериозна ревизия
нагоре, като през септември
очакванията на ЕБВР бяха за
3,3% ръст за тази година.

Миналия месец Европейската
комисия също повиши сочаквани-
ята си за икономиката на Бълга-
рия през 2021 г. Малко след това
ревизия нагоре направи и Орга-
низацията за икономическо
сътрудничество и развитие.
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Държавното дружество “Автомаги-
страли” е получило разрешение от
Агенция “Пътна инфраструктура”
(АПИ) да замени проектиран тунел на
магистрала “Хемус” с траншея за ико-
номия на средства. Това е технически
смущаваща промяна и недомислица, а
поддръжката й ще се превърне в нещо
безумно, заяви новият председател на
Управителния съвет на АПИ инж.
Апостол Минчев пред БНТ.

Случаят е част от нарушенията при
строителството на магистрала “Хе-
мус”, които служебното ръководство
на регионалното министерство уста-
нови. Преди дни АПИ спря изгражда-
нето на 4 мостови съоръжения в
участък 2 от автомагистралата край
Ловеч, за които бе установено, че се
изграждат без технически проект. По
проекта за изграждане на магистрала
“Хемус”, приет преди 2 години и
съгласуван с всички инстанции, тези
съоръжения и този тунел, а не тран-
шея, трябваше по един начин да бъдат
направени, но в началото на тази годи-
на след постъпки на “Автомагистра-
ли” е приета корекция на тези съоръ-

Тунел на „Хемус” заменен
с траншея за по-евтино
Ремонтът на отсечката Чирпан-Стара Загора на „Тракия” ще се проточи до края на юли

Апостол Минчев

жения - много сериозна и технически
смущаваща. Променена е връхната
конструкция и тунелът е превърнат в
траншеен изкоп, което само по себе
си е техническа недомислица, посочи
инж. Минчев. По думите на новия шеф
на АПИ вместо тунел е прието да бъде
направен траншеен изкоп, дълъг 48
метра, чиято поддръжка би била “нещо
безумно”. Според Минчев сега би
трябвало да бъде възложена техничес-
ка експертиза на високо ниво, за да се
види дали тази промяна е разумна.

Средствата, които се заделят за
пътища - за ремонти и ново строител-
ство, са крайно недостатъчни. Парите,
които се планират за поддръжка на
пътища в последните 15 години, са в
пъти по-малко от необходимите, твърди
Минчев. Той увери, че до края на юли
отсечката между Чирпан и Стара Заго-
ра на автомагистрала “Тракия” ще бъде
готова и пусната за движение. “Про-
блемите са няколко. На първо място
организационни въпроси, свързани с
фирмите подизпълнители, на второ
място имаше некачествено изпълнение
от една от фирмите, дължащо се на

неспазване на технологии, на несъгла-
сувани с нас материали. И на трето
място са затрудненията, идващи от вре-
менни метеорологични условия”, обяс-
ни шефът на АПИ. Предстои изгребва-
нето на настилката, след което ще бъде
положена нова за сметка на изпълните-
лите. Ремонтът ще струва около 90 млн.
лв., припомни Минчев. По думите му
гаранцията за тези ремонти е 2 години.
Той обаче уточни, че при новото стро-
ителство гаранциите са по-големи,
възможно е да се заложат в договора
по-големи от нормативно изискуемите.
Апостол Минчев обяви, че след Стара
Загора, в посока Бургас, също ще се
прави подобен ремонт, но вероятно
следващата година.

За ремонтите на тунел “Витиня”
шефът на АПИ отбеляза, че там про-
блемът е комплексен и засяга както
самото изграждане, така и поддръжка-
та. “Изграждането е било при доста
занижени критерии и изисквания, а
поддръжката е била много козметич-
на”, каза Минчев. Относно тол систе-
мата той обясни, че за да работи както
трябва, трябва да се коригира и да

няма политически чадър над нея, а да
се остави на професионалисти, които
знаят какво правят и какво търсят.
Според шефа на АПИ приходите, ко-
ито се генерират, са около 300 млн.
лв. на година и те покриват издръжка-
та на тол системата. Той обаче при-
зна, че нещата не са изрядни, като се
започне още от софтуера, събирането
на таксите и от най-високо ниво един
куп от пътищата, които е трябвало да
бъдат в тол системата, но са извадени.

Софийският градски съд е
спрял вписването на промени-
те в Надзорния и Управител-
ния съвет на Българската бан-
ка за развитие. Това се вижда
от съдебното определение в
Търговския регистър. Опреде-
лението е на съдия Валерия
Братоева. Тя се е произнесла
по искане на Николай Димит-
ров - един от старите членове
на УС на банката. Той иска
спиране на вписването на про-
мените, направени от иконо-
мическия министър Кирил
Петков на 23 юни. Димитров
твърди, че решенията на ми-
нистъра, както и на УС и на
НС на банката са нищожни.
Димитров ги е атакувал пред
съда. Затова и иска спиране на
вписването, докато магистра-
тите не се произнесат по съще-
ството на спора. Съдия Брато-
ева обяснява, че за да бъде
спряно едно вписване е до-
статъчно да има висящо ре-
гистърно производство и ви-
сящо дело, от изхода на което
зависи вписването. Съдията
смята, че като разглежда иска-
нето за спиране, тя не може да
преценява дали делото по
същество е допустимо. Със за-
явлението за вписване ми-
нистърът е представил обясни-
телни бележки, че съдът няма
как да спре вписвано, тъй като
то се основава на акт на БНБ.
Съдът обаче подчертава, че
нито едно от обстоятелствата,
които министърът иска да
бъдат вписани, не се основава
на акт на БНБ, тъй като канди-
датите са избрани с решение

Съдът за втори път блокира

новото ръководство на ББР

на самото търговско дружест-
во.

Преди седмица Мария Вра-
неску от Софийския градски
съд спря вписването на ново-
то ръководство на ББР. Това
ядоса икономическия ми-
нистър Кирил Петков. “Реше-
нието на съдийката от СГС е в
пълно несъответствие със за-
кона, защото актовете на БНБ
не могат да бъдат спирани.
Когато вече пет седмици во-
дим битката тази банка да за-
почне да работи за общество-
то, за малките и средни пред-
приятия, да не се дава на осем
фирми един милиард, когато
вече всичко е завършено и каз-
ва, че щом БНБ го е одобрила,
трябва да се впише и не може
да се спира, се получава дълбо-
кото вътрешно убеждение на
Мария Вранеску. Тя е взела
решение днес в несъответствие
със закона да спре това назна-
чение”, каза тогава икономи-
ческият министър.  Вместо да
обжалва спирането, на 28 юни
Петков внесе ново заявление
за смяна на управителния
съвет на ББР и за увеличаване
на броя на членовете на Над-
зорния съвет. Пак се иска впи-
сването на Владимир Георги-

ев, Цанко Арабаджиев и Крум
Георгиев като членове на УС,
както и надзорниците от три-
ма да станат петима, като но-
вите са Валентин Михов и Ва-
сил Щонов. За изпълнителни
директори на банката се пред-
лагат Владимир Георгиев и
Цанко Арабаджиев. Преди ме-
сец министър Петков отстра-
ни двама от членовете - Митко
Симеонов и Велина Бурска, от
стария надзорен съвет, но те
обжалват. Междувременно
Петков предприе друг ход, за
да елиминира гласовете на
бойкотиращите стари членове
- разшири състава с Щонов и
Михов.

Министърът на икономика-
та обяви вчера, че ще заведе
дело в съда срещу двамата от
надзорния съвет на ББР, които
блокират всички важни кадро-
ви промени в банката. Става
дума за Велина Бурска и Ни-
колай Димитров, които Петков
поиска да освободи, но те кон-
траатакуват с жалби. Така на
практика се блокират и смени-
те в УС, и цялата работа на
банката. “Вече 5 седмици не
можем да влезем в управлени-
ето на ББР и губим ценно вре-
ме”, каза Кирил Петков.

От днес всички онлайн покупки от страни извън Евросъюза
вече ще се облагат с ДДС. Досега получаването на малки прат-
ки на стойност до 22 евро бе освободено от данъка. Освен че
ще се начисляват 20% отгоре, за този вид пратки ще се подава
и митническа декларация, съобщиха от Агенция “Митници”.
Промяната е част от пакета за електронна търговия на ЕС, с
който от 1 юли се въвеждат нови правила за дистанционните
продажби, вноса и онлайн платформите. Целта им е да се ог-
раничат зачестилите случаи на заобикаляне на данъка при този
вид търговия, като например невярното деклариране на внос на
малки пратки на занижена стойност. Прагът действително е
нисък - за България дори е 30 лв., но практиката показва, че
масово с разрастването на електронната търговия търговци и
купувачи се възползват от облекчението, като фактурират фик-
тивни ниски стойности до 30 лв.

Новият налог от 20% ще засегне онлайн покупките от по-
пулярни сайтове като Алибаба и Алиекспрес, чрез които се
пазаруват най-вече китайски стоки, а също и от електронни
магазини от Великобритания, след като тя излезе официално от
ЕС. От Агенция “Митници” съобщиха, че от 1 юли митничес-
ките декларации за физическите лица - получатели на стоки от
страни извън ЕС на стойност до 150 евро, ще бъдат опростени.
Новата митническа декларация е с намален набор от данни при
внос. Тя е електронна и се попълва в Митническата информа-
ционна система за внасяне. Ако обаче се пазарува стока, за
която се начислява и акциз, за нея важи стандартната митниче-
ска декларация. Има два начина за подаване на опростената
митническа декларация, които важаха и досега - лично от по-
лучателя на пратката или чрез пощата или куриерската служба,
която доставя пратката. Неудобството в първия случай е, че
получателите трябва да разполагат с квалифициран електронен
подпис или т.нар. ЕОРИ номер, както и регистрация за пода-
ване на данни по електронен път в Е-Портала на Агенция
“Митници”. Ако се ползват услугите на “Български пощи” или
куриерски фирми, доставката се оскъпява заради такси.

По повод промените след 1 юли и въвеждането на ДДС за
всяка онлайн покупка от страна извън ЕС, от “Български пощи”
обявиха, че ще намалят съществено цената на услугата за мит-
ническо представителство и контрол. Досега пощите събираха
16,80 лв. за всяка пратка. От 1 юли цената на услугата на
“Български пощи” за подаване на митническа декларация с
намален набор от данни и заплащане на възникналите задълже-
ния за ДДС за стоките при доставката на пратката ще е 3,90 лв.
От клиентите се изисква единствено документ за самоличност
или пълномощно.

Всички онлайн покупки
от чужбина - с ДДС от днес
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Õ‡ 1 ˛ÎË 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ËÁ‚˙¯‚‡ÌÂ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÏÓÌÚ‡ÊÌË
‡·ÓÚË ‚ Ê.Í. ì«ÓÌ‡ ¡-5î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ
Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 00:00 ‰Ó 02:00 ˜‡Ò‡
Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë
‚ ‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ‰Û: ÛÎ. ìŒÔ˙Î˜ÂÌÒÍ‡î, ·ÛÎ.
ì“Ó‰Ó ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰Ó‚î, ·ÛÎ. ìËÌÊ. »‚‡Ì
»‚‡ÌÓ‚î, ÛÎ. ìœ‡ÚÂÌËÈ ÕË¯‡‚ÒÍËî Ë ·ÛÎ.
ì√ÂÌ. ÃËı‡ËÎ ƒ. —ÍÓ·ÂÎÂ‚î; ÛÎ. ì¡˙Î„‡ÒÍ‡
ÏÓ‡‚‡î Ë ÛÎ. ì ‡ÏÂÌ ¿Ì‰ÂÂ‚î ·Î. 18.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ —ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡ì ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·-
‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ·ÛÎ. ì¿ÎÂÍ-
Ò‡Ì‰˙ —Ú‡Ï·ÓÎËÈÒÍËî - Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò
ÛÎ. ìŒÒÓ„Ó‚Óî.

Õ‡ 1 ˛ÎË 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡
Ò ËÁ‚˙¯‚‡ÌÂ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÏÓÌÚ‡ÊÌË ‡·ÓÚË ‚
Ê.Í. ì√ÂÓ ÃËÎÂ‚î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡
‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:30 ‰Ó 21:30 ˜‡Ò‡ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚
‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ìœÓÙ. ‰- √ÂÓ„Ë œ‡‚ÎÓ‚î, ÓÚ
ÛÎ. ì—ËÏÂÓÌÓ‚ ‚ÂÍî ‰Ó ÛÎ. ì≈ÎËÒ‡‚ÂÚ‡ ¡‡„ˇÌ‡î;
ÛÎ. ì≈ÎËÒ‡‚ÂÚ‡ ¡‡„ˇÌ‡î - ·Î. 238, 56-Ú‡
ƒÂÚÒÍ‡ ˇÒÎ‡ ì ‡ÎËÌ‡î; ÛÎ. ìœÓÒÚÓˇÌÒÚ‚Óî, ÓÚ
ÛÎ. ìÕËÍÓÎ‡È  ÓÔÂÌËÍî ‰Ó ÛÎ. ìÀË‰ËˆÂî; ÛÎ.
ìÕËÍÓÎ‡È  ÓÔÂÌËÍî, ÓÚ ÛÎ. ìœÓÒÚÓˇÌÒÚ‚Óî ‰Ó
·ÛÎ. ìÿËÔ˜ÂÌÒÍË ÔÓıÓ‰î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·-
‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ìœÓÙ. ‰-
 √ÂÓ„Ë œ‡‚ÎÓ‚î Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ.
ì≈ÎËÒ‡‚ÂÚ‡ ¡‡„ˇÌ‡î.

Õ‡ 1 ˛ÎË 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ÔÓ‰ÏˇÌ‡ Ì‡ ıË‰ÓÙÓÌ‡ ÛÂ‰·‡ ‚
Ê.Í. ìÀÓÁÂÌÂˆî, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡
‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 10:00 ‰Ó 17:00 ˜‡Ò‡ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë Ì‡
ÛÎ. ì—‚ÂÚ‡ „Ó‡î π 17.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·-

ì—Œ‘»…— ¿ ¬Œƒ¿î ¬–≈Ã≈ÕÕŒ
Ÿ≈ œ–≈ ⁄—Õ≈ ¬ŒƒŒ—Õ¿¡ƒfl¬¿Õ≈“Œ

¬ Õfl Œ» ◊¿—“» Õ¿ —“ŒÀ»÷¿“¿

‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì—‚ÂÚ‡
„Ó‡î π 17.

Õ‡ 1 ˛ÎË 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ Ò„‡‰ÌÓ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ÌÓ
ÓÚÍÎÓÌÂÌËÂ ‚ Ê.Í. ìƒÛÊ·‡î 1, ÒÂ Ì‡Î‡„‡
ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 10:00 ‰Ó
16:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î,
ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ì ‡Ô. ƒËÏËÚ˙
—ÔËÒ‡Â‚ÒÍËî, ÓÚ ÛÎ. 5048 ‰Ó ÛÎ. ì»ÎËˇ
¡Â¯ÍÓ‚î; ‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ‰Û ÛÎ. ì’‡È‰ÂÎ·Â„î,
Ú‡Ï‚‡ÈÌ‡Ú‡ ÎËÌËˇ, ÛÎ. ì¿ÏÒÚÂ‰‡Ïî Ë ÛÎ.
ì»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·-
‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì¿ÏÒÚÂ-
‰‡Ïî ÒÂ˘Û ·Î. 166.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-
‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡,
Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ Ì‡
Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·-
‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡,
ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ
“ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ
Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡
‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË
‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ -
https://sofiyskavoda.bg/water-stops.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ
ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ
‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ
(www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡ Á‡
ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍ-
ÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú
ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ. ƒÛ„
Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡
ÛÒÎÛ„‡ Á‡ ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

Гръцките здравни вла-
сти потвърдиха 605 нови
случая на заразени с ко-
ронавирус. Това е почти
двойно увеличение в
сравнение с вчерашния
ден. Въпреки това остава
отворена за чуждестран-
ни туристи. В същото
време се улеснява тра-
фикът за българите. Ще
бъдат отворени повече
пътни входни пунктове за
преминаващи границата
от север с автомобили,
заяви министърът на ту-
ризма Харис Теохарис

Град Цариброд, познат в Сърбия като
Димитровград, си върна историческото
име. В Западните покрайнини вече има
табели с българските имена на населе-
ните места, съобщи мултимедийният
портал “Фар”. Най-голямото село в
Цариброд - Желюша, също е изписано
върху пътните табели на кирилица и на
родния на местното население българ-
ски език.

БГНЕС припомня, че Западните по-
крайнини са най-бедният регион в Евро-
па. В края на май тази година българ-
ският президент Румен Радев бе на по-
сещение и призова сръбската държава
да направи повече за този район да вло-

Цариброд си върна историческото име

Скок на новозаразените
от КОВИД-19 и в Гърция

Афганистан рискува да
влезе в гражданска война,
когато последните амери-
кански войски се изтеглят от
страната, заяви висш амери-
кански военен, цитиран от
медиите. До 11 септември и
последният войник трябва да
е напуснал страната. Актив-
ността на талибаните се
увеличи, откакто САЩ за-
почнаха да изтеглят войски-
те си миналия месец, като

Пентагонът: В Афганистан
се задава гражданска война
Почти всички държави изтеглиха контингентите си от страната

джихадистите завзеха много
територии.

Според ООН от май досе-
га бунтовниците са превзели
над 50 от 370 области, об-
граждайки много градове и
блокирайки столицата Кабул.

“Гражданската война със
сигурност е път, който може
да бъде визуализиран, ако не-
щата продължат да се разви-
ват така, както вървят в мо-
мента”, добави американски

генерал. “Това би трябвало да
събуди загриженост за света.”
Той не изключи САЩ да из-
ползват въздушни удари сре-
щу талибаните. Пентагонът
вече обеща 40 военни хели-
коптера на властта в Кабул, а
говорителят на Пентагона
Джон Кърби обяви, че изтег-
лянето на американските
сили може да се забави зара-
ди разрасналата се офанзива
на талибаните.

Джихадистите твърдят, че
наскоро са поставили под
контрола си над 100 области
в Афганистан - нещо, което
експертите обвързват с лип-
сата на американска въздуш-
на подкрепа за афганистан-
ските сили. Последният пре-
взет обект е ключова област
в северната провинция Кун-
дуз и са обкръжили едноимен-
ния административен център.

Междувременно Германия

приключи изтеглянето на сво-
ите военни от Афганистан,
което започна през май. “За-
творена е ключова глава от
историята”, заяви ми-
нистърът на отбраната Анег-
рет Крамп-Каренбауер. Воен-
ното присъствие на Германия
в Афганистан бе второто по
големина след това на САЩ -
150 000 души. Германия е
дала 59 жертви в тази военна
мисия зад граница.

Министерството на
външните работи на РС
Македония ще подложи
на проверка автентич-
ността на изявлението на
държавния секретар по
европейските въпроси
на Португалия Ана Пау-
ла Закариаш, предаде
БГНЕС. Става въпрос за
изказването й относно
връзката на българския с
македонския език. Пре-
миерът Зоран Заев заяви,
че тези нейни думи са в

Зоран Заев възмутен от
изказването на Закариаш

СНИМКА БГНЕС

Филипинци се събраха на протест в столицата Манила. Демонстрацията
бе организирана от леви активисти и роднини на убитите по време на
управлението на президента Родриго Дутерте. Предполага се, че 6000
души, замесени в трафика на наркотици са намерили смъртта си по
време на президентската кампания, насочена към борбата с дрогата

жи средства. “Настоял съм да се напра-
ви всичко възможно на административ-
но ниво българския бизнес, който идва
тук, да се чувства защитен, да развива
дългосрочна дейност и да влага инвести-
ции”, заяви още държавният ни глава.

Именно по време на срещата му с
представители на българското национал-
но малцинство бе поставен въпросът за
връщането на историческото име Цари-
брод, което напълно да замени все още
използваното паралелно име Димитров-
град. По думите на сръбския президент
Александър Вучич този въпрос следва
да бъде решен на местно ниво съгласно
желанието на живеещите там.

противоречие с порту-
галското предложение за
намиране на решение по
македонския въпрос.

“Имаме реципрочен
договор с България, с
който подписваме спора-
зумения, определени ме-
морандуми, договорки, в
които се посочва, че това
е български език съглас-
но Конституцията на
Република България и
македонски език съглас-
но Конституцията на

Република Северна Ма-
кедония”, каза Заев.

Държавният секре-
тар на Португалия по
европейските въпроси
Ана Паула Закариаш
призова преди дни да се
уважава българската по-
зиция и да не се внасят
разногласия в ЕС. Ко-
ментирайки отношения-
та между София и Ско-
пие, тя каза, че македон-
ският език е бил част от
българския.

пред парламента.
Ограниченията заради

коронавируса на общест-
вени места в страните от
ЕС засега трябва да бъдат
запазени, заяви говорител
на Европейския център за
профилактика и контрол
на заболяванията пред
РИА “Новости”. “Стра-
ните с добри епидемио-
логични условия и про-
грес в употребата на вак-
сини от приоритетните
групи могат да обмислят
адаптиране и постепенно
премахване на нефарма-

цевтичната си намеса
след внимателна оценка
на ситуацията на място”,
каза той за ограничения в
социалния и икономичес-
кия живот на ЕС.

Макар, че има спад в
новозаразените, смъртни-
те случаи в Русия достиг-
наха рекордните 669 за
едно денонощие. Руските
специалисти препоръчват
ежегодна ваксинация сре-
щу вируса. Междувре-
менно Чехия забрани на
гражданите си пътувани-
ята дотам.
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НАКРАТКО

Мадрид отряза Каталуня
за нов референдум
Министър-председателят Педро Санчес постави неизпълними условия

СНИМКА БГНЕС

Московчанин гледа на смартфона си пряката линия с Владимир Путин. Тази
годината имаше над 1 милион зададени въпроси към него. Президентът отговори
в широки рамки - от геополитически теми, до цената на бананите и морковите

Расте подкрепата
за консерваторите
в Германия

Управляващите в Германия кон-

серватори (ХДС и ХСС) увеличават

подкрепата си по-малко от три

месеца преди парламентарните избо-

ри. Зелените, които в допитванията

в началото на годината дори изпре-

варваха партията на канцлера Мер-

кел, продължават да губят подкрепа

и в момента са на второ място с

20%, като изпреварват социалдемо-

кратите и либералите, които са с по

14 процента. Крайнодясната “Ал-

тернатива за Германия” запазва 9%

доверие. Изборите за нов Бундестаг

ще се проведат на 26-ти септември.

Над 130 загинали
в Канада от жегите

Десетки хора са загинали в

Канада на фона на безпрецедентна

гореща вълна, която разби рекорди-

те за температура, съобщава Би Би

Си. Над 130 възрастни и в недобро

здравословно състояние хора са по-

чинали във Ванкувър от петък на-

сам. Във вторник Канада регистри-

ра най-високата си температура

досега за трети пореден ден - 49,50

в Литън, Британска Колумбия.

Много домове в Британска Колум-

бия нямат климатик, тъй като

температурите обикновено са далеч

по-поносими през летните месеци.

15 месеца затвор за
бившия президент на ЮАР

Бившият президент на Южна

Африка Джейкъб Зума беше осъден

на 15 месеца затвор. Причината е

неявяването му пред разследваща

комисия, проверяваща обвинения-

та в корупция срещу него, предаде

ДПА. Това е първият път, в който

бивш президент е осъден на затвор

в страната. Било му е заповядано

да се предаде в полицията в рам-

ките на пет дни.

30 000 семейства
без ток в Чехия

В Чехия около 30 000 семейства

останаха без ток заради проливни-

те дъждове и ураганния вятър в

западната част на страната, пре-

даде ТАСС. Нивото на водата в

реките и водоемите се е повишило

в региона на Прага, Централна

Чехия и Пилзен. В Прага и региона

на Централна Бохемия е обявено

първото - най-ниското от трите

възможни - ниво на заплаха от

наводнения, а в Пилзен предупреж-

дението е от второ ниво.

СНИМКА БГНЕС

Торби, съдържащи конфискуван
кокаин, бяха изложени
в митническата централа в Хонг
Конг, Китай. На 22 юни на
международното летище в Хонг
Конг, митничарите открили 110 кг
наркотик в две хидравлични
устройства, идващи от Бразилия.
Стойността на дрогата
е 16,7 милиона долара

Няма да има нов референдум за не-
зависимост на автономната област Ка-
талуня. Това стана ясно след проведе-
ната вчера двучасова среща между ис-
панския премиер Педро Санчес и ката-
лунския лидер Пере Арагонес. Въпре-
ки че са се договорили да продължат
разговора през третата седмица на сеп-
тември, няма изгледи везните да се на-
клонят в полза на плебесцита.

Според Арагонес срещата е послу-
жила за “проверка на очевидните раз-
личия, потвърждаване на съществува-
нето на политически конфликт между
испанската държава и Каталуня, който
трябва да бъде разрешен чрез диалог,
преговори и воля за съгласие за рефе-
рендум”. Той за пореден път заяви ка-

Контролираната от правителство-
то избирателна комисия на Венецуела
заяви, че ще позволи на основната опо-
зиционна коалиция в страната да уча-
ства в предстоящите избори, предаде
“Блумбърг”. Кандидатите ще се борят
за повече от 300 държавни и местни
позиции на изборите на 21 ноември.

Гласуването ще бъде първото, при

тегорично, че няма да се откаже от
амнистията на обвиняемите за провеж-
дането на първия референдум за неза-
висимост, без която “политическият
конфликт” не може да бъде разрешен.

От своя страна, Санчес категорич-
но заяви в Конгреса на депутатите, че
няма да има допитване за отцепването
на областта от Испания. Въпреки това,
той добави, че може да стане в случай,
че три пети от политиците в Долната
камара променят втория член на Кон-
ституцията, засягащ единството на ис-
панската държава. Санчес също така
увери, че Испанската социалистическа
работническа партия, на която той е
лидер, “никога няма да се съгласи” с
плебисцита.

Припомняме, че на 1 октомври
2017 г. в Каталуня се проведе гласува-
не за отделяне от кралството. Мадрид
първоначално нарече този референдум
нелегитимен и отказа да признае ре-
зултатите от него. На 27 октомври
същата година каталунският парламент
одобри резолюция за провъзгласява-
нето на независима република.

През октомври 2019 г. съдът изда-
де присъда по делото на политици-се-
паратисти, участвали в организиране-
то на референдума; те бяха осъдени
на до 13 години затвор. Някои от уча-
стниците в делото бяха признати за
виновни за подбудителство към бунт.
На 22 юни тази година испанското
правителство помилва на осъдените.

Опозицията ще участва на изборите във Венецуела

нова комисия, която вече включва и
двама членове на опозицията. Полито-
лози твърдят, че с тези отстъпки пре-
зидентът Николас Мадуро може по-
тенциално да осигури достатъчно ле-
гитимност на изборите, за да търси
страната облекчение от санкциите на
САЩ и да се върне на международни-
те финансови пазари, като същевре-

менно укрепва глобалния си имидж.
Опозиционният лидер и бивш кан-

дидат за президент Енрике Каприлес
ръководи преговорите с Мадуро. В
замяна на допълнителни компромиси
от режима той и колегата му Хуан
Гуайдо търсят по-всеобхватно поли-
тическо споразумение. По думите му
“очевидно Гуайдо се е провалил”.

Путин: Нямаше да има война,
ако бяхме потопили „Дифендър”

Третата световна война
нямаше да започне, ако бях-
ме потопили британския ес-
минец “Дифендър”, който
наруши държавната ни гра-
ница. Това мнение изрази
руският президент Влади-
мир Путин по време на ре-
довната “Пряка линия” - те-
левизионен формат, в който
отговаря на въпроси на ру-

ските граждани. Според Пу-
тин хората знаят, че не
може да има победители в
тази война. Той повтори, че
става дума за “съвършено
очевидна провокация”, към
която били причастни и аме-
риканците.

На друг въпрос по укра-
инската проблематика, Пу-
тин отговори, че не смята

украинския народ за непри-
ятелски и поради това Ук-
райна не е включена в списъ-
ка на враждебните на Русия
държави, където засега са
само Чехия и САЩ. “Смя-
там, че руснаците и украин-
ците са един народ”, повто-
ри тезата си руския прези-
дент, който обеща да напи-
ше статия за това.

Междувременно Нидер-
ландия обвини Москва, че
нейни самолети са тормозе-
ли фрегатата “Евертсен” в
Черно море миналата сед-
мица, като са летели пет
часа над нея имитирайки
атаки. На видеокадри се
вижда, че руските самолети
са били въоръжени с бомби
и противокорабни ракети.
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ДЖУЛАЙ МОРНИНГ. Най-традиционният

хипи празник е вдъхно-
вен от едноименната
песен на “Юрая Хийп”
от 1971 г. Въпреки че
традицията е свързана
с хипи движението в
Америка, тя съществу-
ва в България от средата на 80-те години. На
всеки 30 юни срещу 1 юли големи групи хора се
събират по цялото Черноморие, за да посрещнат
заедно изгрева на слънцето. С времето Джулай
морнинг добива все по-широка популярност сред
младите, като местата, на които се чества, вече
са не само по Черноморието.

1877 - ЗАПОЧВА ПЪРВИЯТ ШАМПИОНАТ
“УИМБЪЛДЪН”. Най-
старият турнир по
тенис в света традици-
онно се провежда всяка
година. Той е един от
четирите турнира от
Големия шлем и е единственият от тях, който се
играе на трева. Победителят в турнира за мъже
единично получава купа, изработена и връчена за
първи път през 1887 г. На нея е изгравирано изре-
чението “Световен шампион на сингъл”. Тради-
ционната закуска за зрителите на турнира са
ягодите и сметаната. Средно 28 000 кг ягоди и
7000 л сметана се консумират всяка година през
двете седмици на състезанието.

1911 - ОТКРИТИ СА ВИТАМИНИТЕ. Амери-
канският биохимик от пол-
ски произход Казимир Функ
изолира от оризовите люспи
съдържащо аминна група
вещество (витамин В1), кое-
то лекува болестта бери-
бери, и го нарича “витамин”.
Витамините са нискомолекулни органични веще-
ства, необходими в минимални количества за
нормалната жизнена дейност на човека и жи-
вотните. Необходимостта от тях е обоснована
през 1880 г. от руския учен Н. И. Лунин. Днес са
известни около 30 витамина.

1921 - РАЖДА СЕ МАРГАРИТА ДУПАРИНОВА,
АКТРИСА (УМИРА 2005 Г.). Съпруга на легендар-
ния актьор Апостол Ка-
рамитев. Над 40 години е
в Народния театър (1946-
1990), на чиято сцена е
изиграла десетки роли,
между които Милкана в
“Майстори”, Антигона в
“Антигона” на Софокъл,
Жулиета в “Ромео и Жулиета” на Шекспир, Фру
Алвинг в “Призраци” на Ибсен, Ксения в “Егор
Буличов и другите” на Горки, Юрталаница в
“Снаха” на Караславов и др.

1931 - РАЖДА СЕ МИРОН ИВАНОВ, ПИСА-
ТЕЛ - ХУМОРИСТ И ФЕЙЛEТО-
НИСТ (УМИРА 1988 Г.). Извес-
тен с гротескно-сатиричния си
роман “Живей като другите и
бъди благословен”. Автор на ху-
мористични повести, разкази,
комедии, радио- и телевизион-
ни пиеси, сценарии. Превеждан
е в почти цяла Европа.

1961 - РАЖДА СЕ ЛЕЙДИ ДАЯНА, ПРИНЦЕСА
НА УЕЛС (УМИРА 1997 Г.). По баща графиня
Спенсър, първа съпруга
(1981-1996) на престоло-
наследника на Великобри-
тания принц Чарлз.
Скромната детска учи-
телка бързо спечелва
сърцата на британците и
те галено я наричат лейди Ди. Тя е една от най-
обичаните и уважаваните личности на Велико-
британия. Известна е с благотворителните и
обществени каузи, с които се ангажира.

Не само Видовден

Няма ден, в който
служебното правител-
ство да не попада
върху мина, заложена
волно или неволно в
над 10-годишното уп-
равление на ГЕРБ. И
наистина - двумесечни-
ят “наряд” на правител-
ството изглежда твърде
малък за разчистване
на авгиевите обори,
които Бойко Борисов и
сие натвориха.

В понеделник транс-
портният министър Ге-
орги Тодоров уволни
шефовете на БДЖ -
държавното дружество,
от което властта буквал-
но бе абдикирала, въпре-
ки заявката, че жп пре-
возвачът ще й бъде при-
оритет, и успя да го по-
топи на най-дълбокото
дъно в цялата му исто-
рия. По ирония на
съдбата, макар и никак
неиронично, няколко
часа по-късно два влака
на косъм избегнаха че-
лен сблъсък на гарата в
Карлово... Липса на вла-
кове, неспазване на гра-
фика, огромни закъсне-
ния, изключително нис-
ко ниво на услугата,
мръсотия, огромен от-
лив на пътници - най-
голям за последните 50
години, и много пропи-
ляно време, в което не

можаха да направят све-
стен ремонт, нито да
купят достатъчно нови
влакове. Това говори
само за едно - Борисов
и хората му въобще не
са имали намерение да
спасяват родния жп
превозвач.

Регионалната ми-
нистърка Виолета Коми-
това пък след проверка
оповести отдавна пре-
дизвестената неефектив-
ност на пуснатата от
ГЕРБ прословута тол
система. Чрез нея бив-
шата власт уж трябваше
да събира справедливи
такси от участници в
движението по родните
шосета, които най-мно-
го рушат пътната мрежа
- тежките автомобили.
Но се оказа, че най-мно-
го пари продължават да
прибират от нас чрез ви-
нетките за леките авто-

мобили. А определяната
като “печатница за
пари” от Борисов систе-
ма едва успява дори да
се самоиздържа. И зара-
ди калпавите, всъщност
лобистки, решения за
намаляване на обхвата
на платените пътища
до 3 хиляди километра
и изпиляването до ми-
нимум на таксите тя
работи на загуба. Обе-
щаните 1,3 милиарда
лева приходи се оказа-
ха химера. Макар че
всички платихме цена-
та за нейното изграж-
дане.

Не стига само Видов-
ден, а виновните за ужа-
сяващото състояние на
държавата трябва да от-
говарят пред съда и да
понесат своите наказа-
ния. Но и тези обори
също първо трябва да
се разчистят.

Мая ЙОВАНОВСКА

Паричен комфорт
равление. Очите й вече
пръскат мълнии, от уста-
та й се леят жалби.

Нарушаването на ком-
форта на “Московска” 33
дойде от потвърдената
преди ден информация, че
парите по Плана за възста-
новяване и устойчивост за
София ще бъдат намале-
ни. Така градът няма да
вземе 200 милиона лева с
мотива, че получава несъ-
размерно голяма част от
средствата, без да е сред
най-бедните райони в
страната. Парите вероят-
но ще отидат за образо-
вание и здравеопазване
в цялата страна, а райо-
ните на Панчарево-Ко-
каляне, Кремиковци-Се-
славци, Волуяк и Боту-

нец няма да се сдобият
на този етап с канализа-
ция. Фандъкова побърза
да припомни, че в София
живеели 1,5 милиона
души, но забрави да каже,
че в пъти повече българи
населяват  страната. И
колкото и да й е непри-
ятно е факт - София не е
България.

Сега е работа именно
на Фандъкова да обясни,
на хиляди столичани от
засегнатите райони защо
ще продължат да разчи-
тат на септични ями, как-
то са го правили цял жи-
вот. Управлението на
кметицата не се сети над
десетилетие за тях и не е
морално да обвинява
служебното правителст-

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

Деси ВЕЛЕВА

Удобството на сто-
личния кмет Йорданка
Фандъкова приключи и
взехме по-често да я виж-
даме разгневена. По-
гледът й напоследък не е
толкова благ, колкото
когато зад гърба й стое-
ше гербаджийското уп-

во, че е отнело правото
им да имат канали в XXI
век. Не е лошо да се при-
помни, че миналата годи-
на София изпусна 260
милиона лева по Опера-
тивна програма “Околна
среда” именно за канали-
зация заради грешно из-
работени проекти.

Вместо да чака цент-
ралната власт и Европа
да я дундуркат, Фандъко-
ва да вземе да седне да
измисли начин София
сама да си заработи мал-
ко пари и да има повече
собствени приходи. Лес-
но е да чакаш наготово,
докато ти наливат мили-
они отгоре, а после да ги
завличаш в провалени
проекти.
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БСП ще работи за знаещи
и можещи ученици
Образованието има нужда от законови промени,
нови учебни планове и учебници, обобщиха кандидат-депутати,
учители, директори и експерти на среща в София

За знаещи и можещи деца,
излизащи от българското учи-
лище, ще работят бъдещите
народни представители от
“БСП за България”. Около
това мнение се обединиха уча-
стниците в дискусията за сред-
ното образование, организира-
на от Федерация “Образова-
ние” към Градския съвет на
БСП в София. В разговора
участваха кандидат-депутати
от трите столични района, учи-
тели, директори, синдикалисти,
експерти, чиято работа е тяс-
но свързана с учебния процес.
Всички те поискаха качестве-
на, достъпна и ефективна об-
разователна система, от която
да излизат грамотни, но и ща-
стливи, ученици. Призива си те
насочиха конкретно към вода-

десетилетията - от Иван Вазов
до акад. Илчо Димитров. “Бъде-
щият министър на образовани-
ето трябва да знае, че българ-
ските ученици трябва да учат
българска история и българска
литература”, категорична бе
Добрева. Тя коментира, че от
90-те години насам заради иде-
ологически причини от учеб-
ниците е изчезнала обективна-
та оценка за периода след 9
септември 1944 г. Това според
експерта се дължи на авторите
на помагалата, които се финан-
сират от чужди организации, и
настоя практиката да бъде пре-
кратена.

Във връзка с КОВИД-кри-
зата и риска от ново дистанци-
онно обучение проф. Добрева
препоръча да се осигурят еле-

Деси ВЕЛЕВА

ча на листата на “БСП за Бълга-
рия” в 24 МИР Георги Сви-
ленски.

Дискусията бе открита от
председателя на федерацията
Александър Грозданов, канди-
дат за депутат от 24 МИР, и от
лидера на столичните социали-
сти Калоян Паргов, който на-
помни, че качеството на обра-
зованието е проблем на всич-
ки. Според него изминалите
месеци в условия на пандемия
са били предизвикателство
най-вече за учителите, чието
геройство е причина да не се
обяви нулева учебна година.

В центъра на разговорите
неизменно бе Законът за пре-
дучилищното и училищното
образование, приет през 2015
г., който според много участ-
ници в дискусията трябва спеш-
но да бъде променен. По стра-
тегическите проблеми на обра-
зованието говори проф. Ваня
Добрева, която наблегна на

унищожаването
на националната

идентичност

в новите учебни планове по
история и литература. Нейно-
то изказване припомни големи-
те фигури, които са били ми-
нистри на образованието през

ват. Мотивацията при учени-
ците също е сложна и неясна,
смята директорката, според
която учебното съдържание в
момента е трудно достъпно за
тях. “Те се питат - какво искам
да постигна, как и кой ще ми
помогне? Ние като преподава-
тели е трудно да им помогнем,
защото всички се втурнаха към
едни академични знания”, ко-
ментира Мая Николова. Тя
припомни, че голяма наука се
учи в университетите, акаде-
мичните изисквания трябва да
са в тях, а средното образова-
ние - да подготвя за висшето.
Според нея обаче у нас е об-
ратното и това е практика, ко-
ято не съществува в нито една
държава, която държи на об-
разованието си. Николова при-
зова бъдещите депутати за
променят учебните планове,

да ограничат морето
от учебници

за учениците и те да се пишат
не от университетски препо-
даватели, а от учители.

Образованието и работата с
деца от уязвими групи, от ром-
ски общности и двуезична среда
също предизвика дискусия. Про-
блемите на децата с особености
и различни нужди бяха предста-
вени от две директорки - Мари-
ана Божкова от 59 СУ в кв.
“Малашевци” и Латинка Кова-
чева от 94 СУ в кв. “Христо
Ботев”. И за двете обхватът на
ученици е най-голямата труд-
ност, която често се дължи на
ниската ефективност в коорди-
нацията между институциите за
прилагане на механизма за
задържането им в училище. Спо-
ред Божкова икономически, со-
циални, образователни и етно-
културни особености стоят в
основата на въпроса колко уче-
ници от уязвимите групи посе-
щават редовно часовете. Често
те са оставени без родителски
контрол, отглеждат се от родни-
ни, тъй като родителите са в
чужбина, местят адреса си или
изобщо липсва заинтересова-
ност към образованието.

Ранните бракове и бремен-
ности, използването на детския
труд, несправянето с обучени-
ето и неумението за самосто-
ятелна подготовка вкъщи са ос-
таналите проблеми пред ром-
ски и други общности, които
очерта директорката на 59 СУ.
Затова тя категорично застъпи
мнението, че трябва да се
върви бързо към реална десег-
регация на училищата. “Там,
където 100 процента от деца-
та са роми, не може да има
интеграция. Те живеят в гето-
то и в училище отново са
същите деца, в същата среда и
в изолация”, обобщи Божкова,
като наблегна на нуждата от
просветителска дейност.

Директорът на 94 СУ Ла-
тинка Ковачева говори за при-
общаващото образование, за
децата със сериозни проблеми
и специфични нужди, за закри-
ването на помощните училища
и трудностите пред учениците
със специални образователни
потребности. Ковачева призо-
ва за намаляване на учебното
съдържание, когато се преми-
нава в обучение в електронна
среда.

Участниците в дискусията
се обединиха около мнението,
че нужда от промени в образо-
ванието има, но те трябва да
се правят премерено и след ши-
роко обсъждане със заетите в
системата.

ктронни устройства на всички
ученици, които да се поръчат
на български фирми, да се оси-
гури безплатен интернет и там,
където това не е възможно, да
се използват услугите на ка-
белни и ефирни телевизии.

В разгара на дискусията
проблемите на учебните пла-
нове и програми разкри Иван
Карагьозов, кандидат за наро-
ден представител от 23 МИР.
Той смята, че трябва да се раз-
работят учебни програми, ко-
ито да прекратят прекаленото
натоварване на учениците, за
да спрат те да поемат всякаква
информация, която не ги учи
да разсъждават. Експертът ак-
центира на усложнените учеб-
ници, написани на високо ака-
демично ниво. В тях понятия-
та са обяснени по неясен за
възрастта на децата начин, ка-
тегоричен бе Карагьозов, кой-
то се спря и на

диспропорцията между
нови уроци, упражнения

и преговор

които не отчитат спецификата
на съответния предмет.

Особено остра в изказване-
то си бе Цецка Кочкова от ли-
стата на 24 МИР, която е учи-
лищен психолог. Тя застъпи
позицията, че в момента уче-
ниците учат много неща, кои-
то няма да им трябват никога
в живота. “Крайната цел на
обучението не е ясна. Какви
хора искаме да подготвим за
живота? Или учениците стоят
в училище, за да минава време-
то?”, попита Кочкова. Тя се
спря и на проблемите на деца-
та със специални образовател-
ни потребности, на които не
се обръща достатъчно внима-
ние в масовото училище, за тях
не е ясно какво научават и с

какви умения излизат. Цецка
Кочкова обърна внимание на
насочването към професионал-
ни училища на децата с по-сла-
би резултати и ниска мотива-
ция. Тя наблегна и на факта, че
в основата на образованието е
обучението от 1 до 4 клас.
“Ако там се допуснат пропус-
ки, те трудно се наваксват”,
коментира психологът.

Директори на столични
училища представиха както по-
зициите си за състоянието на
образованието, така и пробле-
мите на своите школа. Мая
Николова е дългогодишен ди-
ректор на 56 СУ “Проф. Кон-
стантин Иречек” в София и се
спря на мотивацията на насто-
ящите и бъдещите учители. Тъй
като учебното заведение е ба-
зово към Софийския универ-
ситет “Св. Климент Охрид-
ски”, директорката се среща с
много студенти - бъдещи учи-
тели, които ходят на практика.
Според Николова те идват
късно, неподготвени и уплаше-
ни, а често и бързо се отказ-

Проф. Ваня Добрева, Александър Грозданов (в средата) и проф. Тодор Мишев,
кандидат за депутат от “БСП за България” в 25 МИР, обсъдиха
проблемите на образованието и стъпките за промяната му

СНИМКИ МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Водачът на листата на “БСП за България” в 24 МИР
Георги Свиленски и столичният лидер на социалистите
Калоян Паргов участваха в дискусията
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тември 1924 г. След поредното убийство народният пред-
ставител Тодор Страшимиров хвърля в същата тази сграда
на Народното събрание предизвикателството: “Убивайте
ни тук!” Е, той е застрелян на 17 февруари 1925 г. И
колегата му Харалампи Стоянов е повален с куршум на
улицата край Народното събрание на 6 март 1925 г. Защо
им се е случило ли? Защото те не са си връзвали “хулиган-
ския” език, заставайки на трибуната, или с реплики от място.
А ето какво се случва в старата зала само през 1941 г.:
Приема се Законът за защита на нацията, одобрява се с
аплодисменти влизането на България в Тристранния пакт,
с нещо да ви напомня това аплодисментите при влизането
ни в НАТО? С акламации са приети Допълненията към
ЗЗД, към закона “смърт”. С едно от тях се предвижда
смъртна присъда и за слушане, и за говорене по “вражески”
радиа, а с друго се въвеждат смъртни присъди и за непълно-
летни. Приема се възторжено обявяването на война на САЩ
и Англия. И всичко това се случва не в бившата зала “Ге-
орги Кирков” в несъществуващия тогава Партиен дом, а в
сградата на “демократичното” старо Народно събрание.
Сега се е задал нов парламент. Да му напомним в аванс,
че едно тъй обичано телевизионно шоу се записваше с
години не другаде, а в един от най-изразителните символи
на българския комунизъм - Националния дворец на култу-
рата. Да споменавам ли, че той се наричаше “Людмила
Живкова” и се определяше като Народен? Може би е тряб-
вало да го взривят новите сценаристи-властници, следвайки
родните “сини хунвейбини”, които гътнаха мавзолея.
От неграмотност и глупост ли депутатите от 45-ото НС
се върнаха на “своето” място, или причината е, че и но-
вите ги избива силно надясно. Или просто рапортуват по
тоя начин на когото трябва.
Е, хайде да не драматизираме чак толкова. Казано в тъй
неповторимия стил на бай Станислав, ако работата в бар-
дака не върви, не се сменят креватите. Та, ако ще не в
НДК, а в квартал “Левски” да се намира бардакът. Днес
ще припомним с някои потресаващи факти “невинността”
на старата парламентарна сграда. Възможно е да се
сблъскат и с нещица, непознати за тях, пръкналите се
предпещерни антикомунисти...

Поредните нови депутати от 45-ото На-
родно събрание ненадейно се отказаха
от ремонтирания за десетки милиони
бивш Партиен дом и влетяха като в род-
но гнездо в старата сграда. Защо? Ами
защото новата била символ на комуниз-
ма, “мастодонт с петолъчки”! Е, то бива
двуличие и лицемерие, ама чак пък тол-
кова! Какво прозрение - виновни са не
обитателите, а сградите!
Ами, хайде тогава да видим колко е “не-
винна” старата сграда. Ето само няколко
факта - заради изразените от трибуната
мнения на 14 юни 1924 г. край нея е
застрелян депутатът Петко Д. Петков, а
депутатът Димо Хаджидимов - на 13 сеп-

Подготви
Христо ГЕОРГИЕВ
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Стенографски дневници,
21 обикновено Народно
събрание

86. заседание
сряда, 21 май, 1924 год.
[...] П. Петков (з[емеде-

лец]): Още след 9 юний, ко-
гато правителството извес-
ти, че идва в името на прин-
ципите на реда, на закон-
ността, на свободата в кон-
ституционност, всички граж-
дани бяха изненадани да ви-
дят, че в България започва да
се закрепва един режим на
безредието, на беззаконието,
на нарушенията на конститу-
цията, сам аз съм изброил до-
сега 27 нарушения на кон-
ституцията, скоро няма да
остане нито един член от
конституцията ненарушен...

 И наистина, г. г. народни
представители, жертвите на
баташките кланета са 3 хиля-
ди души, а ние не знаем кол-
ко са жертвите от септем-
врийските и юнските съби-
тия. Ако можем да вадим
заключения от това, което се
публикува в чуждата преса,
те възлизат на 10-12 хиляди
души, които са паднали не
във време на сражение, а са
паднали, г. г. Народни пред-
ставители, след сражението.
Във време на сражение аз
разбирам да се убиват едни

Коя сграда
на парламента
е по-„виновна”?

други, но не след сражение-
то, при потушаването да се
убиват пленените въстаници
и даже да има жертви там,
където не е имало никакъв
бунт, както стана в Пловдив,
Пазарджик и Самоков, къде-
то са избити маса хора от
властта.

С.[лавейко] Василев
(д.[емократичен]сг[овор]): Ти
си анормален тип! Лъжец с
лъжец! Какво е станало там?
Мискин, мръсник такъв.

П. Петков (з): Картините
ни напомнят нещо повече от
турските изстъпления. На-
родните представители от
Свищовско могат да ви кажат,
че живи и убити хора са
хвърлени в Дунава.

С. Василев (д. сг): Турчин
да бъде на тая трибуна, няма
така да говори - подлец с
подлец!

П. Петков (з): Има хора
бесени по стълбовете, а има-
ло е и хвърляне на хора от
скалите над Лакатник долу в
реката. Има избивания на
цели групи от картечници и
ножове. Това предизвика
цяла Европа.

X. [ристо] Силянов (д. сг):
Това е урок, за да не правите
бунтове други път. Без таки-
ва изстъпления не може една
гражданска война...

С. [лавейко] Василев (д.
сг): Недейте прави тази чест
на този луд човек. (Към П.
Петков). Слез от там бе, иди-
от, разбойник! Ти нямаш
българска кръв; ти си тур-
чин, или не знам какво! Раз-
бойник с разбойник! Вие
предизвикахте българския
народ! Скот със скот такъв!
И тук четеш морал!...

h t t p s : / / d u m a . b g /
?go=news&p=detail&nodeId=135049

Стенографски дневници
21 обикновено Народно

събрание
105. заседание
Сряда, 18 юний 1924 го-

дина
...Т. Страшимиров (к[ому-

нист]): Аз обвинявам, че
убийците са в кабинета и че
убийците заседавате тук.
(Силни протести от сговори-
стите).

Председателствуващ д-р
Б. Вазов: (Звъни) Г.г. народ-
ни представители! Понеже г.
Страшимиров обвинява пра-
вителството и казва, че убий-
ците са в кабинета и че те
заседават тук, предлагам г.
Страшимиров да бъде изклю-
чен за три заседания, за
оскърбление на правителст-
вото и Събранието. Имате
думата, г. Страшимиров, за
лично обяснение... защото
Вие хвърляте обвинения
върху правителството.

Т. Страшимиров (к):
Хвърлям ги и поемам отго-
ворността за това.

Председателствуващ д-р
Б. Вазов: Давам Ви думата,
г. Страшимиров, да се изка-
жете, понеже хвърляте обви-
нения против правителство-
то и оскърбявате Събрание-
то. (Шум)

Т. Страшимиров (к): Уби-
вайте ни тук!

Председателствуващ д-р
Б. Вазов: (Звъни) Които при-
емат г. Страшимиров да бъде
изключен за три дни, моля,
да вдигнат ръка. Болшинст-
во.

h t t p s : / / p o g l e d . i n f o /
av torsk i /Hris to-Georgiev /
t o d o r - s t r a s h i m i r o v - a z -
obvinyavam-che-ubiitsite-sa-
v-ministerskiya-savet-i-che-
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106. заседание на Народ-
ното събрание

Четвъртък, 19 юний 1924
година

(Открито от подпредседа-
теля Н. Найденов, в 15 ч. 50
м.)

Председателствуващ Н.
Найденов: (Звъни)

...Г.г. народни, представи-

тели! На мястото на почина-
лия народен представител
Петко Д. Петков е поканен
идущият след него подглас-
ник г. Димо х. Димов. Той
ще трябва да положи устано-
вената от конституцията
клетва...

Има думата народният
представител г. Димо х. Ди-
мов за обяснение.

Д. х. Димов (к): Не за
обяснение. Понеже съм нов
във вашата среда, ако желае-
те, искам да кажа няколко
думи за себе си, какво ще
правя тук.

Г. г. народни представи-
тели! Едно трагично обстоя-
телство ме довежда тук при
вас; една потресна смърт
опразни местото, което ид-
вам да запълня сега. Преди
няколко дни падна подло
убит и пладнешки, разстре-
лян, като бясно куче софий-
ският народен представител
Петко Д. Петков всред една
от най-многолюдните улици
на София, близо до оградата
на Народното събрание.
Това злодеяние биде посрещ-
нато от цялата страна с
възмущение и погнуса и
няма две мнения, че това
убийство, това злодеяние, не
е никаква провокация, не е
дело на лична мъст, на, отмъ-
щение, че не е и работа на
някаква революционна, орга-
низация, цялото име на коя-
то се разнася из софийските
улици от няколко дни насам.
Обществената съвест в тоя
случай не може да бъде за-
блудена - тя знае истината.
А тази истина е, че това
убийство е убийство поли-
тическо, едно от многото и
неизброими вече политичес-
ки убийства, станали тук, у
нас, които характеризират
днешния режим.

От сговористите: Долу!
Позор! (Тропане по банки-

те)...
Председателствуващ Н.

Найденов: Отнемам Ви ду-
мата, г. Димов (шум)...

Н. Пъдарев (д. сг): Вън
провокаторите! Ние искаме
да работим тук...

Председателствуващ Н.
Найденов: (Звъни) Моля ви
се, г-да.

Г. г. народни представи-
тели! Понеже г, х. Димов, то-
кущо положил клетва и
влязъл в нашата среда, си
позволи да каже фразата, че
днешният режим се характе-
ризира с политически убий-
ства и с това обижда днеш-
ното управление, а също
така и болшинството, на ко-
ето се крепи това управле-
ние, аз предлагам да се из-
ключи за три заседания.

Д. х. Димов (к): Още сега
ми отнемате правата на де-
путат.

Някой от сговористите:
Да се изключи за пет заседа-
ния, за десет заседания...

Председателствуващ Н.
Найденов: Моля. г. г. народ-
ни представители! Ония от
вас, които са съгласни с
предложението на председа-
телството да се изключи г.
Димо х) Димов за три засе-
дания заради думите, които
каза и които аз вече цити-
рах, моля да вдигнат ръка.
Болшинство, Събранието
приема.

Моля г. х. Димова да на-
пусне заседанието.

Д. х. Димов (к): Протес-
тирам за тоя неокачествим
произвол! (Излиза)...

https://duma.bg/s-reki-ot-
k a r v i - s t e - d o s h l i - n a - t i y a -
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112. заседание
Четвъртък, 26 юний 1924

година

Старата пленарна зала има много дълга памет...
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(Открито от председателя
д-р Т. Кулев в 15 ч. 40 м.)

Т. Кулев: Има думата на-
родният представител г. То-
дор Страшимиров

Т. Страшимиров (к): (От
трибуната) Г.г. народни
представители!

Отговорът на г. ми-
нистър-председателя не беше
отговор даден на интерпела-
циите, специално на моята
интерпелация аз не чух от
него никакъв отговор...

Министър-председателят
трябваше да се занимае не-
посредствено със зададените
въпроси в двете интерпела-
ции. Toй не отговори така,
както се следва да се отгово-
ри по извършеното убийст-
во, предмет на двете интер-
пелации. Ако вие, г.г. народ-
ни представители, сте съглас-
ни по принцип, че убийство-
то на Петков е едно полити-
ческо убийство, вие ще тряб-
ва да анализирате всичките
възможности и да дадете
едно удовлетворение на
възмутената обществена
съвест, а такова вие не сте
годни да ни дадете, защото
действително зад това убий-
ство се крие властта...

От сговористите: Не е
вярно.

Т. Страшимиров (к): Ние
сами сме били предмет на
преследване от тяхна стра-
на. Но, г.г. народни предста-
вители, това ли е начин за
оправдание на онези кърва-
ви дни, които ние преживях-
ме от 9 юний насам? Аз ви

изтъкнах факти, които са
позорящи за властта. Аз ви
изтъкнах факти за Пловдив,
за Татар-Пазарджик, за Са-
моков и за други места, в
които действително никакво
революционно движение ня-
маше. Но вижте какви са фак-
тите, които трябваше да
спрат вниманието на г. ми-
нистър-председателя: (Чете)
“На 24 септември късно през
нощта са били изведени от II
полицейски участък: Георги
Патарчанов, инженер, Гри-
гор Сотиров, обущар, Геор-
ги Ив. Русенов, адвокат, Ро-
берт Чапликов, 18 годишен,
работник, Георги Чапликов,
работник, Христо Милев,
адвокат, Кючуков, турчин,
Събев, съдебен кандидат,
Херов, тютюноработник, ко-
ито са били немилостиво из-
бити по пътя за с. Кадиево и
небрежно захвърлени в един
трап, където кучетата cа ги
разкъсали...

П. Желязков (д.сг): Като
метежници.

Т. Страшимиров (к): Ни-
какви метежници не са били.
Tе бяха арестувани на 12
септемврий от полицията и
от казармите cа извеждани и
избити. (Продължава да чете)
“...и части от скелетите им
още стоят разхвърлени из
околността. По енергичните
настоявания на бащата,
трупът на Събев е бил от-
крит от съдебните власти и
има за това съдебно реше-
ние.

2. Същата вечер Стефан
Кираджиев е бил изведен от
артилерийските казарми и

убит при с. Коматево. Наме-
рили се добри хора селяни,
които са го заровили.

3. Пак същата вечер Ни-
кола Гинев, адвокат, е бил
изведен от казармата на 9 пе-
хотна дружина по посока
край града и убит, като са
отрязали главата му, а гърди-
те му cа били промушени на
12 места с нож. И той е бил
захвърлен в полето, където
са го намерили селяни и са
го погребали.

На 20 септемврий вечер-
та са били изведени с камион
от жандармерийската казар-
ма: Никола Хр. Гълъбов, ад-
вокат, д-р Никола Ковачев,
адвокат, Трифон Илиев, ад-
вокат, Стоян Бояджиев, ад-
вокат, Ангел Шишков, адво-
кат, Христо Генков, адвокат,
и Соломон Молхов, учител,
и в местността “Кемера”, на
10 км. източно от Пловдив
по шосето за Садово, са били

Новата пленарна зала засега е с твърде къса история

избити в самия камион, по-
неже не са искали да слязат
от камиона. После са били
изхвърлени на нивата, къде-
то много хора са ги намери-
ли с вързани ръце и обезоб-
разени от куршуми.

На 27 септемврий вечер-
та, пак с камион, са били из-
ведени от жандармерийската
казарма: Пейчо Сапов, адво-
кат, Хайнрих Хершкович,
фотограф, Степан Шахпазян,
чиновник, Асен Игнатов, аг-
роном, и Костадин Гечев, чи-
новник, избити на същото
място, където са били изби-
ти и изведените на 20 сеп-
темврий вечерта”.

Г. Нешков (д.сг): Кога е
било това?

Т. Страшимиров (к): “На
следующето утро селяни са
ги намерили обезобразени и
устата им - види се, за да не
викат от болки - са били
натъпкани с кърпи, кочани от

царевица, чукундур и с буци
пръст. Ръцете им също били
вързани.

На 28 септемврий са били
изведени пак от жандарме-
рийската казарма с камион:
Дянко Нанчев, чиновник,
Стоян Кръстев студент по
правото, Дянко Гинев чинов-
ник, Косю Ив. Тафров, про-
сбописец-ходатай, Чорбад-
жийски, ученик, Ауров, тю-
тюноработник, които cа били
избити по същия зверски
начин по пътя за Перущица
на 9 км. от града и трупове-
те им оставили пет дни на
повърхността. (Глъчка всред
сговористите).

На 30 септемврий е убит
в двора на кавалерийските
казарми Матей Тодоров, ад-
вокат”.

Това е мартирологията
само за Пловдив. Там никак-
ви метежи нямаше. Аз исках
отговор за тия работи. Г. г.
народни представители! Вие
побързахте на 4 януарий да
дадете амнистия за тези по-
зорни убийства. Ето, това е
всичкото.

Председателят: Моля,
завършете.

Т. Страшимиров (к): То-
гава, нека завърша. Г.г. на-
родни представители! Отго-
ворът на г. министър-прези-
дента е една апология на
насилието на буржоазията.

h t t p s : / / p o g l e d . i n f o /
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Мястото е студентският стол в
Софийския университет, а заведени-
ето работи за “зрелостниците” от
випуск 1964 на 130 СОУ “Стефан
Караджа” - тези, които продължават
и след толкова години да се срещат
всяка първа сряда от месеца в заве-
дение край кварталното си училище
в столицата. Девети май е специал-
но избраната дата за юбилейна
“абитуриентска вечер”. Това е Де-
нят на победата над хитлерофашиз-
ма и нацизма, без който нямаше как
да има и Ден на Европа днес. И сред
българските хора и ръченици, сред
старите български и френски шлаге-
ри, сред рока и туиста на миналия
век музикалните домакини поднесо-
ха и песента за Катюша и “Калин-
ка”, звуча и Владимир Висоцки...

Много настроение, оптимистич-
на носталгия витаеше във въздуха
години след истинското зрелостно
празненство през 1964 г. в квартал
“Левски” и ресторант “Спортна сре-
ща”, където бе първата им абитури-
ентска вечеринка. И тук  веднага
излиза въпросът какво събира, как-
во привлича и сега, след време на
възход и преход, след промени, ре-
форми и катарзис, тези момичета и
момчета от един краен софийски
квартал, та продължават да общуват
със спомените от онези междучасия
и часове, от бригадирските вечери,
от незабравимите уроци на учили-
щето и живота... Просто те имаха
друг свят, не биеха учителите си, не
се биеха до смърт помежду си, ро-
дителите им не биеха медици, те
учеха наизуст стихове от български
поети, изучаваха непренаписаната
родна история, ходеха на среднош-

Общуване със спомените
Абитуриентска вечер след 55 години...

Лозан ТАКЕВ

колски бригади в помощ на селското
стопанство - е, тогава имаше и сел-
ско стопанство!

И още - нямаха таблети и айфо-
ни, не познаваха корупцията, няма-
ше телефонни измамници и толкова
измамници в политиката, не говоре-
ха дори за справедливост и бедност,
макар да живееха всички неохолно,
но прилично, а такава огромна раз-
лика между богати и бедни нямаше
как да има тогава... С нетърпение
чакаха да свърши лятната ваканция,
за да седнат отново на ученическите
чинове и да бъдат част от просвет-
ното дело на братята Кирил и Мето-
дий, от миналото незабравимо и пре-
свещените бъднини... Имаха мечти,
имаха приятелства, имаха трепети,
които и до днес не ги напускат...

След малка музикална пауза Па-
вел Николов, “старшият на зрелост-
ниците”, човекът, който води днев-
ника с присъствията и отсъствията,
взе микрофона, сподели няколко тро-
гателни думи за децата, които живе-
ят на хиляди километри от родината
си, и акапелно запя: “Я кажи ми,
облаче ле бяло”. Песента напълни
очите със сълзи на онези, чиито на-
следници потърсиха препитанието
си в последните години в Чикаго,
Лондон, Торонто, Варшава, Париж,
Сан Франциско, Лос Анжелис, Лас

Вегас. Някои от тях не бяха се
връщали десетилетие и скромната
валута, която пращаха на родители-
те си, не можеше да запълни празно-
тата в семейството и да реши про-
блема с недоимъка, с бедността, не-
равенството и несправедливостта...

Припомнихме си, че песента Ран
Босилек е написал през 1916 г., ко-
гато е бил студент в Брюксел. А
сега за Брюксел е много подходящ
кавъра с пародията: “Я кажи ми,
облаче ле бяло, в Брюксел патриот
наш да си видяло?”...

Абитуриентски бал днес
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С младежки усмивки започна в Лом представянето
на водача на листата в 12 МИР - Монтана,
Атанас Костадинов и на другите
кандидат-депутати от “БСП за България”

“Ние не живеем, ние прежи-
вяваме”, казват хората в Севе-
розападна България. Най-бедни-
ят регион на най-бедната стра-
на в ЕС. Враца, Мездра, Монта-
на, Видин, Лом - едно и също:
разруха и селища, забравени от
държавата. За този край с пре-
красна природа и с прекрасни
хора, оставени на доизживява-
не, които са все по-малко и имат
все по-малко работа и доходи,
никога не е имало политика.
Имало е обещания, които нико-
га не са изпълнявани, и надежди
на думи, които никога не са се
сбъдвали. За фаталното обезлю-
дяване и бедност в най-изоста-
налия регион на ЕС се говори
поне от три петилетки, но нищо

БСП: Само с реални мерки
можем да спасим Северозапада

Водачът на листата в 5 МИР - Видин,
Филип Попов бе сред официалните лица на празника
на Белоградчик. Кметът на града Борис Николов
призова бъдещите народни представители
да помнят какво са преживели заедно в този ден

Пътят е от конкретните проблеми на хората
към общата социална позиция на партията

не се случва. Хората не са ви-
новни за хала си, виновно е уп-
равлението на държавата, създа-
ло особено в последните 12
години огромен дисбаланс в раз-
витието на отделните части на
България. А шансове за спасе-
ние има, стига някой да анали-
зира  проблемите и да търси
пътя за измъкване. Хората тук
не се оплакват, те призовават да

им се даде възможност за из-
ползване на шансовете.

В ход са активни срещи в
селищата от северозападните
райони на кандидатите от “БСП
за България” за бъдещия 46-и
парламент. За пръв път партия
излиза с конкретна програма за
спасяването на този край - спе-
циален закон плюс мерки за
социално, икономическо, обра-
зователно възстановяване. Не-
отдавна в изследване, осъщест-
вено с помощта на фондация
“Фридрих Еберт”, дебело бе

подчертан изводът: без целена-
сочена държавна политика Се-
верозападът няма как да бъде
спасен. Такава политика пред-
лага на хората БСП заедно с
конкретните лостове за изпълне-
нието й в плът и в кръв.

Като наблюдава човек отбли-
зо срещите на левите кандидати
с местните хора, на водачите на
листи Александър Симов, Ата-
нас Костадинов, Филип Попов,
ясно вижда как много по-дейст-
вено и интересно за хората е,
когато разговорът започва от

да ги върнем в България, затова
сме дошли, да чуем, казват мъж
и съпругата му, разглеждайки
брошурите на бюлетината с
номер 4.  Малко по-късно попа-
даме на друго място - на праз-
ника на Белоградчик навръх
Петровден. Сред множеството
са всички кандидати от листата
на “БСП за България” в 5 МИР
- Видин, начело с Филип По-
пов. На официалната трибуна е
и митрополит Даниил Видин-
ски - денят е на апостолите
Петър и Павел. А кметът на
града Борис Николов напомня,
че идат избори и призовава
бъдещите народни представи-
тели да помнят какво са прежи-
вели заедно с всички тук.

конкретните проблеми на село-
то, на улицата - липсващата ап-
тека и транспорт, конкретните
издевателства на “енергото”,
ниската пенсия на леля Динка
след 47 години труд... За да стиг-
не след това до извеждането на
общите социални позиции, кои-
то отстоява БСП. Обратното -
от общото към частното, от
обяснения за политическите по-
зиции на левицата към свежда-
нето им до частния случай на
леля Динка, става по-трудно.

За това говорих с хората в
Лом, които се събраха завчера
на площада в града за предста-
вянето на листата на “БСП за
България” в 12 МИР с водач
Атанас Костадинов. И които
припяваха заедно “Пътнико сви-
ден..., тръгнал да видиш белия
свят... че на света е България
само една!” Нашите деца ги
няма тук, далече са, само БСП
казва не с лозунги, а как кон-
кретно, с какви стъпки можем

Живеем в най-бедния
регион не само в Бълга-
рия, а в цяла Европа. В
регион, в който хората
нямат достъп до адекват-
но здравеопазване. В де-
сетте общини от област
Враца са останали две или
три общински болници.
Хората нямат достъп до
общинските центрове,
няма междуселищен и
междуградски транспорт.
Живеем в регион, в който
младите са принудени да
го напуснат, защото нямат
поминък. Възрастните са
на ръба на оцеляването с
мизерните си пенсии, кои-
то получават. Всички ние
живеем в този регион и
всички това добре го зна-
ят. От 12 години полити-
ческа партия ГЕРБ не е
направила нищо конкрет-
но за нашия беден регион.
Абсолютно нищо.

Преди 40 години съм
започнала работа в Об-
щинската болница в Ме-
здра. Тогава две години
кандидатствах за място,
нямаше места за лекари.
Сега от 25, че и от
30 години нов доктор не
е постъпил в болницата.
Нашата Българска соци-
алистическа партия е
социална партия. Тя е
партия на хората от ля-
вото пространство, а
това значи - на населе-
нието, което няма голе-
ми възможности. Лошо-
то стана, че след Десети
ноември болниците ги
направиха търговски
дружества. За мен това
беше голямата грешка.
Търговско дружество с
една здравна каса, като
всички чакат на нея. И
кои са на нея? Кои са
печелившите - частните

Велиана ХРИСТОВА

ИВАН ИВАНОВ,
КАНДИДАТ ЗА ДЕПУТАТ В 6 МИР - ВРАЦА:

Искаме да направим така,
че младите да останат тук

Д-Р МИТКА ЛЕЧЕВА,
КАНДИДАТ ЗА ДЕПУТАТ В 6 МИР - ВРАЦА:

Най-голямата грешка е, че
болниците са търговски дружества

Ние от БСП може би
също сме правили грешки,
няма безгрешни партии,
няма безгрешни хора. Но
само ние имаме план, има-
ме програма, можем и
искаме да направим нещо
по-добро за хората. Зато-
ва моля нашите социалис-
ти да говорят с техните
близки, с техните съседи

и приятели да ни подкре-
пят на предстоящите из-
бори, за да можем да на-
правим всичко това, кое-
то планираме - и за без-
платното образование, и
за достъпа до здравеопаз-
ване. Да направим така, че
пенсиите да бъдат актуа-
лизирани, както искаше
БСП в 45-ото Народно
събрание и законопро-
ектът мина на първо чете-
не, но на второ - не. Т.нар.
нови партии не го подкре-
пиха и не можахме да
направим актуализация на
пенсиите. За да можем да
направим така, че младите
хора да останат тук, да
останат в региона, да ос-
танат в България. Искаме
да осъществим идеите си
за безплатните детски гра-
дини, за безплатното об-
разование. Затова - на 11
юли с бюлетина номер 4!

болници, големите пъ-
теки са в частните бол-
ници. Нашата болница
обслужва и района на
Роман, много голяма е
територията, която об-
служва. И въпреки че
сме в намален състав в
болницата и в поликли-
никата, тези хора, кои-
то сме останали там, да-

ваме всичко от себе си,
за да можем да обслуж-
ваме все пак адекватно
болните.

Затова, ако на 11 юли
хората ни подкрепят, аз
лично обещавам, че ще
започна да работя уси-
лено да привлечем нови
колеги, защото около 70
процента от работещи-
те в поликлиниката са на
пенсионна възраст, и в
болницата е така. Дай
боже, ние да работим
още десетина години, но
ще остане нашият район
без кадри. Това за мен е
най-важната политика за
Северозапада. Учители
има, но лекари и здрав-
ни работници няма. За-
това, ако искаме да раз-
виваме Северозапада,
всички трябва да поглед-
нем вляво на предстоя-
щите избори.
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Вазовите тържества
в Сопот започват на 4 юли
Музикално-поетични спектакли, театрални представления,
концерти са в програмата на празниците

Тържествата в Сопот, посветени на
171 години от рождението на Иван Ва-
зов, които са под патронажа на прези-
дента Румен Радев, започват на 4 юли
от 19 ч. Жителите и гостите на града
ще могат да се насладят на програма с
участието на музикалната школа “Ал-
мадин” към НЧ “Иван Вазов - 1871”,
самодейни състави към НЧ “Васил
Левски 1928”, с. Климент, дуетни
изпълнения на Кристина Димитрова и
Искрен Пецов, и концерт на Димана.
Гост-водещ е Камен Воденичаров, на-
учи ДУМА от Деян Дойнов, кмет на
община Сопот. На 5 юли от 17.30 ч. в
Етнографския и занаятчийски център
“Сопотски еснафъ” ще се проведе Нощ
в Етнографски център - Сопот.

Къщата музей “Иван Вазов” ще
бъде домакин на 7 юли от 17.30 ч. на
музикално-поетичен рецитал по стихо-

Със спектакъла “Търновската царица” по едно-
именния роман на Емилиян Станев на 1 юли от
20.30 ч. Нов театър - НДК, открива своята Лятна
сцена (с 300 седящи места) със съдействието и под-
крепата на Столичната община и Националния фонд
“Култура” до 30 септември. Ще бъдат представени
спектакли по емблематични български произведения
от Димитър Димов и Емилиян Станев, както и уникал-
но актуалният Джордж Оруел с неговата “1984-та”.

“Търновската царица” е продукция на ДТ “Ан-
тон Страшимиров” в Разград. Драматизация и режи-
сура - Бойко Илиев, костюми Жанета Иванова, сце-
нография - Теодор Даскалов. Участват Елена Петро-
ва, Яцек Янков, Мариела Топалова, Таня Карбова,
Николай Сяров, Веселин Борисов, Марияна Бранко-
ванова, Цветана Благоева.

Театралните представления и музикалните кон-
церти в залата на Нов театър - НДК, са от 19.30 ч.,
а на Лятната открита сцена - от 20.30 ч.

Мартин Хазелбьок с
органов концерт във Варна

ве на Иван Вазов и музика на Вивалди
и Шуберт, с участието на Виделин
Джеджев и Йоана Стратева - цигулка,
Веселина Иванова - пиано, и актриса-
та Мария Петкова. От 19 ч. в НЧ
“Иван Вазов - 1871” ще бъде предста-
вен спектакълът “Земетръс” на Мла-
дежкия драматичен театър “Матей
Икономов”. Къщата музей “Иван Ва-
зов” ще посрещне на 8 юли от 18 ч. за
среща-разговор носители на Вазовата
награда за литература от предходни
години и ще бъде открита изложбата
“В рояка спомени свещени”.

Програмата за 9 юли започва в 9.30 ч.
в къщата музей “Иван Вазов” с “Аз съм
българче” - детско утро, организирано
от Центъра за работа с деца, с участието
на децата на Сопот. В 11.30 ч. там ще се
проведе церемонията по награждаването
на лауреатите от VII национален кон-

курс “Вазовата България” и среща-раз-
говор с носителя на Детската Вазова
награда. В 17 ч. ще се състои среща-
разговор с Боян Ангелов - носител на
Националната литературна награда
“Иван Вазов” за 2021 г. В 18 ч. в
църквата “Св. св. Петър и Павел” ще
бъде отслужена тържествена литургия
по повод 171-та годишнина от рожде-
нието на Иван Вазов. В 19 ч. на сцена-
та на НЧ “Иван Вазов - 1871” започва
представлението “Сюрприз” по разка-
зи на Чудомир, гостува Младежкият
театър “Николай Бинев” - София. От
20.30 ч. на площад “Иван Вазов” ще се
проведе тържествената церемония, по-
светена на 171-та годишнина от рожде-
нието на Патриарха на българската
литература. В 21 ч. започва концерт на
“Дийп зоун проджект”, Гъмзата и бенд.
Водещ ще бъде Николай Урумов.

СБХ представя Радко Мурзов с ретроспективна
изложба на „Шипка” 6

Ретроспективна изложба
живопис на Радко Мурзов се
открива на 1 юли от 18.30 ч.
в галерията на ул. “Шипка” 6,
ет. 2 (продължава до 30 юли).

Радко Мурзов е емблема-

тична фигура в артистичния
живот на Варна. Повече от
45 години води детска школа
по изобразително изкуство с
международна известност. За
приноса му като художник и

педагог през 2016 г. е обявен
за Почетен гражданин на Вар-
на. Роден е в Карнобат. За-
вършва руска филология
в Софийския университет
“Св. Климент Охридски”.
Следвайки творческия си им-
пулс, завършва с отличие и
живопис в Националната ху-
дожествена академия. Работи
в областта на кавалетната жи-
вопис, рисунката, графиката и
декоративно-монументалните
изкуства. От 1976 г. е член на
СБХ. Има над 30 самостоя-
телни изложби в България,
Германия и Гърция, както и
участия в колективни излож-
би в чужбина.

През 2019 г. в ГХГ -
Варна, Радко Мурзов отбе-
лязва 80-годишнината си с
изложбата “Пътят”. Той е
автор на поетично-художе-
ствения сборник “Пулса-
ции” с редактор Недялко
Йорданов. Носител е на
наградата “Варна”. Негови
работи притежават Нацио-
налната галерия и галерии в

страната, както и колекцио-
нери по цял свят. Живее и
работи във Варна.

“Изкуството на Радко
Мурзов е сложно и богато
като спектър. Живописните
му творби са в различни жа-
нрове на кавалетното изкуст-
во - портрет, фигурална ком-
позиция с историко-героич-
на и трудова тематика, със
сцени от ежедневието, с асо-
циативни композиции с по-
етично-метафоричен харак-
тер, натюрморти, пейзажи и
пр. Те са изпълнени с различ-
ни техники на живописта - с
маслени бои, акрил, с използ-
ване на пластични грундове
и класически похвати на жи-
вописното изграждане, вела-
тури, напластявания и пр.
Голям дял в творчеството му
имат рисунките с въглен,
молив, цветни пастели, аква-
рел и графиките в комбини-
рани техники на печат - оф-
сет и дигитални медии”, по-
сочва изкуствоведката Пламе-
на Димитрова-Рачева.

Красив органов концерт ще

изкуши меломаните във Варна на

3 юли. В дните на научния симпо-

зиум в рамките на Международния

музикален фестивал “Варненско

лято 2021” у нас ще гостува един

от най-ценените органисти на

Европа - Мартин Хазелбьок. Мно-

гопластова личност, оперен дири-

гент и органист, Хазелбьок е му-

зикален директор на бароковия

оркестър “Musica Angelica” в Лос

Анджелис, уважаван артист и

ментор. Фокусът на работата му

е в оживената комуникация меж-

ду барокови и класически произве-

дения, често дори и в рамките на

един концерт. Във Варна видният

органист ще поднесе радваща духа

програма, която черпи от музи-

калните традиции на няколко века.

Ще прозвучат творби на Бах,

Менделсон-Бартолди и Брукнер.

Акцент ще бъде композиция на

самия изпълнител, който е при-

знат автор на съвременни произ-

ведения за орган. Концертът е в

зала 1 на Фестивалния и конгресен

център от 19 ч.

„Музикални видения”
на Цанко Панов в галерия-
книжарница „София прес”

“Музикални ви-

дения” - изложба

графика и живопис

на Цанко Панов

(1950-2003), се от-

крива на 1 юли в

18.30 ч. в галерия-

книжарница “София

прес”, ул. “Славян-

ска” 29. Цанко Па-

нов е един от малко-

то български худож-

ници, които систе-

матично и задълбо-

чено експерименти-

рат в областта на

графиката и живо-

писта, използвайки

музиката за предиз-

викване на перцеп-

тивни преживявания. Архивът му е

респектиращ с качеството и коли-

чеството си. Съдържанието му до-

казва неуморната и широкомащаб-

на изследователска дейност върху

връзките между звук и цвят, обхва-

ща проучванията му на отношени-

ята музикален тон - цветен тон,

музикална композиция - визуална

композиция върху партитури от

източноправославната музика през

джазови композиции до любимите

му Вивалди, Бетовен, Стравински.

И не само... Но камерната експози-

ция от творбите му, които ще

останат в арт салона до 30 юли,

не може да обхване огромния ма-

щаб на неговите търсения. Затова

пък маркира важни теми, формал-

но разделени на графична, живопис-

на и документална част, посочва

Олимпия Николова-Даниел.

“Композиция”

Нов театър - НДК, открива своята Лятна сцена

СНИМКА ДТ “АНТОН СТРАШИМИРОВ” - РАЗГРАД

“Търновската царица”
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ТЕЛЕЦ

Спазвайте обещанията
си, но избягвайте да
давате нови. Най-добре
ще ви бъде с близки при-
ятели.

ОВЕН

Ще ви се иска да дири-
жирате нещата, но е
добре да вземате под
внимание мнението на
хората.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Няма да имате време
за себе си, ще сте за-
ети да доставяте ра-
дост на други. Това не
ви тежи.

22 май - 21 юни

РАК

Много хубав ден за раз-
ходки и приключения,
грабвайте раницата и
потегляйте, не чакай-
те.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Оставили сте си тол-
кова неща за днес, че
едва ли ще ги свърши-
те. Намерете си по-
мощници.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Емоциите ще влияят на
мисленето ви и доста
трудно ще се съсредо-
точавате, но пък ви е
почивен ден.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Пътешествия, полети,
далечни страни, хори-
зонтите ви мамят се-
риозно. Време е за пъту-
вания.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Не се поддавайте на
манипулации от близки
хора. Запазете личната
си територия от зли
очи.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Има толкова неща, ко-
ито искате да свърши-
те, че се чудите откъде
да започнете. Не се мо-
тайте.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Желанието да контро-
лирате всичко трудно
се съвместява с окол-
ните, които се нужда-
ят от вас.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Непременно идете някъ-
де с приятели. Ще ви се
иска да споделяте пре-
живявания с много дру-
ги хора.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Направете нещо в по-
сока усъвършенстване
на уменията, това ще
ви помогне да докаже-
те себе си.

ХОРОСКОП

05.10 ¬Â˜Ì‡Ú‡ ÏÛÁËÍ‡ /Ô/
05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
08.40 —ÛÚËÌ Ò ”≈‘¿ ≈‚Ó

2020
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ÀˇÚÓ Ò ¡Õ“
11.55 œÂÔÓ˜ËÚ‡ÏÂ ¬‡ÁÓ‚
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 Õ‡¯‡Ú‡ „Ó‰ÓÒÚ - ÛÌ„‡-

ÒÍÓÚÓ Ì‡ÒÎÂ‰ÒÚ‚Ó: Ì‡-
Ó‰ÌË Á‡Ì‡ˇÚË ÓÚ Ã‡Ú¸Ó
‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /
”Ì„‡Ëˇ, 2013„./

13.15 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.30 »ÒÚËÌÒÍÓÚÓ  ËÓÚÓ ‰ÓÍÛ-

ÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
15.00 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.30 ¿Á Ó·Ë˜‡Ï ÊË‚ÓÚÌËÚÂ

‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 Õ‡ÍÓ, ƒ‡ÍÓ, ÷‡ÍÓ - ÍÓ-

ÏËÌÓ˜ËÒÚ‡˜Ë Ë„. ÙËÎÏ
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.30 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ

20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 »Á·ÓË 2021: Õ‡‰ÔÂ-

‚‡‡Ú‡
22.00 ƒÂÌˇÚ Ú‚ ÙËÎÏ /12,

ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/ (12)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 À˛·Ó‚Ì‡ ÒÚ‡ÒÚ Ë„‡ÎÂÌ

ÙËÎÏ
01.30 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
02.30 –ÂÎË„ËˇÚ‡ ‰ÌÂÒ /Ô/
03.30 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡ /Ô/
04.40 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/

05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË

Û·ËÈÒÚ‚‡î

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ

17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî

18.00 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ-

‚ËÌ‡î

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒ-

ÚÂÌ „‡‰î

21.00 ì—Í˙ÔË Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆËî

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî

00.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î

01.00 ì»ÒÚËÌÒÍ‡ Î˛·Ó‚î

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./

04.10 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰Ë-

ˆËÌ‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ

Ì‡˜ËÌ Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ

Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË

ÚÂÌ‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡

Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.30 ì√ÓÎˇÏÓÚÓ ÌÂ·Âî - ÚÂ-

ÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

22.30 ì√ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡î - ÔÛ·-

ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

23.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî -

Á‡·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

00.10 ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰‡ œ‡ıÏÛÚÓ‚‡.

ì¡ÂÁ ÌËÚÓ Â‰Ì‡ Ù‡Î-

¯Ë‚‡ ÌÓÚ‡î

01.05 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍÓî

01.55 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

04.10 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

05.05 ì√ÓÎˇÏÓÚÓ ÌÂ·Âî - ÚÂ-

ÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

ДЪЖД, ГРЪМОТЕВИЦИ КРАТЪК ДЪЖД
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Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ДЪЖД, ГРЪМОТЕВИЦИ
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o
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o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

СЛАБ ДЪЖД

35
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

Времето ще е предимно слънчево, около обяд над Западна

и Централна България ще започне да се развива купеста

и купесто-дъждовна облачност и до вечерта на места

там ще превали и прегърми. По-късно вечерта и през нощта

срещу петък явленията ще обхванат и източните райони,

като в Североизточна България се очаква гръмотевичните

бури да са мощни, с повишена вероятност за обилни

валежи и градушки. Отново ще е горещо с максимални

температури предимно между 33° и 38°.

Атмосферното налягане ще се понижи и ще бъде

малко по-ниско от средното за месеца.

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬ì (Ô)

01.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡ì (Ô)

02.10 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡ì

(Ô)

03.05 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡ì (Ô)

04.00 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡ì (Ô)

05.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚì (Ô)

05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬ì (Ô)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚì (Ô)

08.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡ì (Ô)

09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓì (Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡

10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇì (Ô)

11.00 “¬ Ô‡Á‡

11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓì

12.30 “¬ Ô‡Á‡

12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡ì (Ô)

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬ì

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚì

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡ì - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇì

20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡ì

21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡ì

22.00 “¬ Ô‡Á‡

22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)

22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇì (Ô)

23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡ì (Ô)



Над 80 процента от всички представителки на

нежния пол в света носят грешен размер сутиен.

Змиите от вида Bothrops Insularis са пет пъти

по-отровни от своите роднини на континентите.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

ЧЕТВЪРТЪК
1 ЮЛИ 15
2021

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

√≈Œ–√» ¿Õ√≈ÀŒ¬, ÔÓÂÚ
ƒŒ–¿ flÕ Œ¬¿, ˜ÎÂÌ Ì‡ Õ—
Ì‡ ¡—œ, ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ Ì‡
Œ·Â‰ËÌÂÌËÂÚÓ Ì‡ ÊÂÌËÚÂ
ÒÓˆË‡ÎËÒÚÍË
»¬¿Õ –”—≈¬, ÒÍÛÎÔÚÓ
—“ŒflÕ –¿…◊≈¬— », ÂÚÌÓ„‡Ù,
ËÒÚÓËÍ, ÔÛ·ÎËˆËÒÚ
fiÀ»flÕ¿ “ŒÃŒ¬¿, ËÁ‰‡ÚÂÎÍ‡
Ë „Î‡‚Ì‡ Â‰‡ÍÚÓÍ‡
Ì‡ ì¡˙Î„‡ÒÍË
‰ËÔÎÓÏ‡ÚË˜ÂÒÍË ÔÂ„ÎÂ‰î

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

ƒ‡ÊÂ ‰‡ ÌÂ ÁÌ‡Â¯ ÍÓÈ Â Ì‡ÔËÒ‡Î
ì◊Â‚ÂÌ‡Ú‡ ¯‡Ô˜Ëˆ‡î, ÎÂÒÌÓ ÏÓ-
ÊÂ¯ ‰‡ ÒÂ ‰ÓÒÂÚË¯, ˜Â ÚÓ‚‡ ÌÂ Â
·˙Î„‡ÒÍ‡ ÔËÍ‡ÁÍ‡. œË Ì‡Ò Ò
·‡ÌË˜ÍË ÒÂ ‚˙˘‡¯ ÓÚ ·‡·‡, ‡ ÌÂ
ÓÚË‚‡¯ ÔË ÌÂˇ!

В английския град
Шефилд, 31-годишната
Джесика Притчард е
родила четири деца в
рамките на една годи-
на, съобщава местното
издание “Йоркшир
лийв”, цитирано от
“Лента. ру”.

През май 2020 г.
семейство Притчард се
сдобива с дъщеря си

Фестивал на балканското веселие “Бал-
кански котел” събира изпълнители и лю-
бители на балкански песни, танци и кули-
нарни изкушения в Банско. Първото изда-
ние на фестивала ще се проведе на 2 и 3
юли в планинския курорт, съобщиха орга-
низаторите от продуцентска къща “ЕНИ
филм” и Дани Лазер Шоу, на които съдей-
ства община Банско.

В подножието на Пирин планина ще си
дадат среща талантливи изпълнители от цяла
България, както и участници от съседните
държави. Целта на събитието е да се
превърне в пищна, шумна и атрактивна фи-
еста с темпераментни, пъстри и атрактивни
балкански ритми, мелодии, танци, костюми,
както и вкусни кулинарни изкушения. Уча-
стието си във фестивала вече са потвърдили
изпълнители от Варна, Пловдив, Бургас,
София, Русе, Враца, както и певци, танцьо-
ри и инструменталисти от община Банско.
Програмата на фестивала предвижда кон-
церти, флашмоб, атрактивен шоу спектакъл
на сцена, както и зрелищно лазерно шоу.

По същото време в Банско се провеж-
да и панаир на занаятите, в който свои
уникални изделия ще предложат на много-
бройните гости на града занаятчии и ху-
дожници от цяла България.

Вкусни бански и балкански специали-
тети ще допълват атмосферата, за да
превърнат фестивалните дни в незабрави-

Фестивал на веселието
правят в Банско

„Балкански котел” събира изпълнители и
любители на балкански песни, танци и кухня

Мия, но след пет месе-
ца съпрузите се изне-
надани след като раз-
бират, че отново ще
стават родители. Гине-
колозите съобщават на
Джесика, че има триз-
наци, което шокира
двойката.

През април т.г. се
раждат две момичета -
Ела и Оливия, и момче-

то Джордж. Сега семей-
ството има общо пет
деца, включително най-
голямата осемгодишна
дъщеря Моли. Много-
детната майка споделя,
че не и трудно да се
справя в тази ситуация,
защото работи като
учителка в начално учи-
лище и умее да се спра-
вя с много деца.

Англичанка роди четири деца за година

СНИМКА FACEBOOK.COM/JESSICA.S.PRITCHARD

Джесика с тризнаците

мо изживяване за всеки, който реши да
прекара първия уикенд на юли в живопис-
ния планински курорт.

Ресторантите и хотелите в Банско
предлагат за участниците във фестивала и
туристите специални отстъпки в дните на
фестивала.

“Балкански котел” има амбицията да

представя българската култура и фолклор
в различни европейски държави. Вече се
подготвя организирането на фестивала в
Полша и в Германия.

Заявки за участие все още се приемат
на имейл: balkanskikotel@abv.bg. Услови-
ята за участие са публикувани в сайта на
организаторите www.myfestivals.bg.

Гигантските галапагоски ко-
стенурки, които живеят на еква-
дорския архипелаг, са по-малко
податливи на въздействието на
осем антибиотика благодарение
на контактите си с хора, преда-
де “Дарик нюз” като се позова
на АФП. Изследването е на фон-
дация “Чарлз Дарвин”. В косте-
нурките, които споделят своя
хабитат с хората, и особено в
земеделски, градски и туристи-
чески райони, са засечени пове-
че бактерии, резистентни на ан-
тибиотици за хуманна и ветери-
нарна употреба, сочат резулта-
тите от изследването. Изследва-
нето е проведено от учени от
различни организации - няколко
испански университета, зоопар-
ка на Сейнт Луис, САЩ, и на-
ционален парк Галапагос. Из-
следвани са изпражнения от 270
костенурки, обитаващи острови-
те Изабела и Санта Крус, най-
населените на архипелага.

Антибиотиците
не ловят
костенурките
от Галапагос

Туркинята Секер Арслан може да
претендира за званието най-стар човек
на света от сега живеещите, ако се по-
твърди, че действително е на 119 годи-
ни, съобщава “Дейли мейл”. На 27 юни
Секер е отбелязала рождения си ден в
обкръжението на своите близки, сред
които шест деца и дванадесет внуци и
торта, на която е била изписана със
свещи цифрата “120”. Родената, спо-
ред документите й за самоличност, през
1902 г. жена страда от болестта на
Алцхаймер, но като цяло има много
добро за възрастта си здраве, отбеляз-
ва изданието. Според една от дъщерите
й тайната на дълголетието на Секер се
крие в това, че тя се хранела само с
натурални продукти - домашно кисело
мляко, масло, сирене и мед.

Туркиня може да е
най-старата в света
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68-ата колоездачна Обиколка на
България започна снощи с пролог край
Храм-паметника “Александър Невски”
в столицата. Днес в 12 часа същинският
старт ще бъде даден на площад “Народ-
но събрание”, като колоната ще се от-
прави по Самоковско шосе през Боро-
вец, Костенец, Белово и в 17.00 ч. се
очаква да финишира в Пловдив пред зала
“Колодрума” след изминати 186 км.

Заради Обиколката, която ще
продължи до 5 юли, ще бъде въведена
временна организация на движението в
определени участъци от Републиканска-
та пътна мрежа и е възможно да има
затруднения за останалите участници в
движението по пътищата.

Цветана Пиронкова (№103
в света) набързо приключи с
участието си на “Уимбълдън”.
Първата ни ракета загуби за
54 минути с 3:6, 1:6 от Юлия
Путинцева (Казахстан, №43),
по-малко от два часа след като
стана ясно, че въобще ще има
такъв мач.

Цвети отпадна в III кръг на
квалификациите, но остана
втора резерва и съдбата й се
усмихна в последния момент.
Макар че основната схема на
“Шампионата” вече е в трети
ден, две тенисистки се отказа-
ха и пловдивчанката получи
шанс да влезе в основната схе-
ма и да се изправи срещу Пу-
тинцева. Целият хаос и фактът,
че до последно българката не
знаеше дали ще играе и срещу

Aнглия се класира за 1/4-
финал на Евро 2020. Пред 40
000 души “Трите лъва” сломи-
ха Германия с 2:0 в невероят-
но шоу на стадион “Уембли” с
голове на Рахийм Стърлинг
(75) и капитана Хари Кейн
(86). Селекционерът на Бунде-
стима Йоахим Льов напуска
със загуба поста след 15-годиш-
на служба. “Трите лъва” над-
виха “Маншафта” в директна
елиминация за първи път след
финала на Световното първен-
ство през 1966 г., игран също
на “Уембли”.

Украйна за първи път стиг-
на европейски четвъртфинал,
след като пречупи Швеция с
2:1 с гол на резервата Артьом
Довбик (120+1) в самия край

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Стотици футболни ветерани, фенове и деятели почетоха на Централните софийски
гробища паметта на легендарните футболисти на Левски и България
Георги Аспарухов и Никола Котков, загинали преди 50 години на “Витиня”

Англия и Украйна са
последните 1/4-финалисти

на второто продължение.
Олександър Зинченко (27) от-
кри за Украйна, а Емил Фор-
сберг (42) изравни. През вто-
рата част Форсберг тресна две
греди, а Сергей Сидорчук също
разтресе веднъж рамката. Шве-
ция остана с човек по-малко
след брутално влизане на Ос-
кар Даниелсон (86) срещу
Артьом Беседин. Първоначал-
но шведът получи жълт картон,
но след разглеждане на ситуа-
цията с ВАР бе изгонен.

На 1/4-финалите утре ще
се срещнат Испания и Швей-
цария (в Санкт Петербург) и
Белгия с Италия (в Мюнхен).
В събота са двубоите Чехия -
Дания (в Баку) и Англия -
Украйна (в Рим).

Стартира 68-ата
Обиколка на България

Владимир НИКОЛОВ

150 колоездачи от 6 български и 19 чуждестранни отбора ще изминат 774 км

На 2 юли е II етап Пловдив - Троян
(113 км). Стартът е в 14 часа от детели-
ната на автомагистрала “Тракия”. Коло-
ездачите ще поемат през село Труд, Баня,
Карлово, село Кърнаре и финалът е в
Троян към 17 часа.

III етап Троян - Сливен (180 км) е на
3 юли. Започва в 12 часа и маршрутът
минава през Габрово - прохода Шипка -
Казанлък - Мъглиж - Гурково - Сливен
с финал около 17 часа пред общината.

IV етап Сливен - Бургас (108 км) е
на 4 юли със старт около 14,30 часа,
като колоната ще премине през Лозенец
- Айтос - Ветрен и ще финишира пред
общината в Бургас около 17,30 ч.

Последният “Кралски етап” Карно-
бат - Габрово (187 км) е на 5 юли, като
участниците ще бъдат извозени с авто-
буси до Карнобат и оттам в 12 часа
поемат през Венец - Лозенец - Сливен -

прохода Шипка и финишират около 17
часа пред общината в Габрово.

За първи път Обиколката ще бъде
излъчена на живо от Булсатком по кана-
ла Съркъл Медия и в интернет на https:/
/b1bsport.bg/live.php.

В Обиколката ще вземат участие 150
колоездачи от 19 отбора от чужбина и
6 български тима - Сините камъни (Сли-
вен), Несебър Шокблейз, Цар Симеон -
Левски, Хемус 1896 - Верея, Омега и
Долчини - Варна, в които ще карат по-
вечето от най-добрите български коло-
ездачи. За сливенския тим ще участва
победителят в Обиколката от 2007 г.
Евгени Балев, вече на 45 години, а в
тима на Несебър са шампионите на
България при младежите до 23 години -
Мартин Папанов (победител в общия
старт) и Петър Димитров (в индивиду-
алното бягане по часовник).

1/8-ФИНАЛИ
43. АНГЛИЯ -

Германия 2:0 1:0
Стърлинг (75) 2:0
Кейн (86)

44. Швеция -
УКРАЙНА 1:2
0:1 Зинченко (27) 1:1 Форсберг (43)
1:2 Довбик (120+1), ЧК: Даниелсон
(Ш-98).

1/4-ФИНАЛИ
Утре, 19.00: 45. Испания - Швей-

цария (в Санкт Петербург, по БНТ 1 и
БНТ 3)

22.00: 46. Белгия - Италия (в Мюн-
хен, по Нова)

В събота, 19.00: 47. Чехия - Дания
(в Баку, по Диема)

22.00: 48. Англия - Украйна, (в Рим,
по БНТ 1 и БНТ 3)

РЕЗУЛТАТИ

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО БНТ 1
8.40 Сутрин с УЕФА Евро 2020
ПО НОВА СПОРТ
ШАМПИОНСКА ЛИГА НА АЗИЯ
19.00 Чианграй Юнайтед -
Гамба Осака
ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
14.50 Обиколка
на Франция (VI етап)
ПО ЕВРОСПОРТ 2
ТЕНИС
13.00 “Уимбълдън”Цветана Пиронкова отпадна на „Уимбълдън”

СНИМКА БГНЕС

Серена Уилямс падна на “свещената трева”
на Централния корт на “Уимбълдън”
и се отказа при 3:3 срещу Аляксандра
Саснович в мача им от I кръг

кого, очевидно се отразиха на
психиката й и оттам - на ней-
ното представяне.

Пиронкова не успя да се
противопостави на световна-
та №43 и завърши безславно
13-ото си участие на “свеще-
ната трева”, където през 2010-
а достигна до полуфиналите, а
през 2020 г. се завърна успеш-
но, но пътят й бе спрян от ле-
гендата Серена Уилямс (САЩ,
№8). Американката също от-
падна в I кръг, като със сълзи
на очи се отказа при 3:3 след
34 минути игра срещу Аляк-
сандра Саснович (Блрс,
№100), след като в петия гейм
стъпи накриво и изкълчи дес-
ния си глезен. Травмата я вади
от участие и на Олимпиадата
в Токио.


